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§ 45 Dnr 2024-000001 101 

Val av justerare 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen utser Ola Robertsson (S) till att jämte ordförande justera 

dagens protokoll. 

________________ 
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§ 46 Dnr 2024-000002 101 

Godkännande av dagordning 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen. 

________________ 
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§ 47 Dnr 2024-000006 101 

Information från näringslivschefen 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  

Ärendebeskrivning 

Torbjörn Lind, näringslivschef, ger information om aktuellt i verksamheten. 

Informationen berör: 

- Affärsområdet Viggen. 

- Östra infarten.       

________________ 
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§ 48 Dnr 2024-000042 042 

Överskridande av AB Ronnebyhus investeringsbudget 
för Idrotten 1, Peder Holmsgatan 9 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna en reviderad 

investeringsbudget på 46,04 miljoner kronor exklusive moms för 

renoveringen av Peder Holmsgatan 9. 

 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag AB Ronnebyhus 2024-01-16 § 11: 

Ärendet föredras med genomgång av: 

 ”Övergripande Strategisk partneringavtal på totalentreprenad” 

samt FAS 1 avtalet 

 Pågående samarbete genom partneringavtalets FAS 1 och 

förutsättningar för betsällning av FAS 2 

 Anbud 

 Kassaflödesanalys 

Styrelsen beslutade 

att godkänna anbudssumman 47 678 607 kronor exklusive moms 

att godkänna egna inköp om 700 000 kronor exklusive moms 

att göra antagandet att ca. 2 300 000 kr kommer att erhållas i 

energieffektiviseringsbidrag 

att ge VD i uppdrag att teckna FAS 2 beställning inom ovan angivna 

summor 

att meddela kommunfullmäktige att godkänd investeringsbudget om 

39 700 000 kronor beräknas överskridas med ca. 6 300 000 kr exklusive 

moms 

 

Ekonomichef Caroline Jönsson redogör för ärendet och justerar beloppen till 

aktuella siffror. 

Projektets budget är nu 46,04 miljoner kronor.       
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Arbetsutskottets beslut 2024-02-13 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna en reviderad investeringsbudget på 46,04 

miljoner kronor exklusive moms för renoveringen av Peder Holmsgatan 9. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 49 Dnr 2024-000031 212 

Information om parallell utvecklingsplan för bostäder 
vid framtagandet av översiktsplan Ronneby 2045 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  

Ärendebeskrivning 

Under 2022 gav Kommunfullmäktige Enheten för strategisk 

samhällsutveckling i uppdrag att tillsammans med Mark- och 

exploateringsenheten och Enheten för näringsliv och kommunikation att 

bedöma behovet av mark för bostäder och verksamheter samt återkomma 

med förslag på planområden som skulle kunna arbetas fram parallellt med 

den nya översiktsplanen Ronneby 2045.  

 

Detta är en information om vad som hittills framkommit under uppdraget 

och hur fortsatt arbete planeras fortgå.      

Bedömning 

Sedan den gällande översiktsplanen Ronneby 2035 antogs har byggandet i 

Ronneby kommun överträffat den gällande översiktsplanens förväntningar. 

Detta har dels skapat ett behov av att upprätta en ny översiktsplan men också 

ett behov av att se över vilka markresurser som finns att tillgå under tiden 

den nya översiktsplanen arbetas fram. Kommunfullmäktige beslutade 2022-

11-24 § 240 i samband med att projektplanen för en omarbetning av 

översiktsplan antogs, även följande uppdrag om ett parallellspår till 

översiktsplanearbetet: 

”Ge enheten för strategisk samhällsutveckling i uppdrag att ihop med 

mark- och exploateringsenheten, samt enheten för näringsliv och 

kommunikation, bedöma behovet av mark för verksamheter samt 

bostäder och återkomma med förslag på möjliga planområden där 

processen kan löpa parallellt med översiktsplanens framtagande. 

Uppdraget bör utgå från Översiktsplan Ronneby 2035, 

Utbyggnadsplan för verksamhetsområden 2022, samt bedöma 

möjligheten att tillskapa planer för verksamheter och bostäder i 

områden som inte är utpekade i översiktsplan Ronneby 2035.” 

Utredningsuppdraget utgår i grunden från att arbeta fram förslag till möjliga 

områden för både bostäder och verksamhetsområden. Denna undersökning 

fokuserar på den del av uppdraget som avser bostäder.  
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Uppdraget innebär alltså: 

 Bedöma behovet av mark för bostäder 

 Bedöma möjligheten att tillskapa planer (även i områden som inte är 

utpekade i ÖP 2035) 

 

Utgångspunkter: 

 Översiktsplan Ronneby 2035 

 Förslag till översiktsplan Ronneby 2045 

 JUNI-strategi  

 Bostadsförsörjningsprogram  

 Planberedskap      

 Kartmaterial, GIS-analys 

 

Hittills har ovanstående underlag studerats. Kommande arbete planeras 

resultera i en ortsvis analys med behov och möjligheter, samt en slutsats 

kring vad som behövs kompletteras och ett resonemang kring prioritering av 

dessa.      

Förslag till beslut 

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att notera 

informationen till protokollet.       

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

informationen till protokollet. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-02-06 

Kommunstyrelsen bordlägger ärendet. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Karla Hentzel, planarkitekt  
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§ 50 Dnr 2024-000076 042 

Tilläggsäskande - Teknik-, fritid- och kulturnämnden 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå teknik-, fritid- och 

kulturnämndens tilläggsäskande om 15,6 miljoner kronor. 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-12-19 § 311: 

Förvaltningschef och förvaltningsekonom redogör för det ekonomiska läget 

och fortsättningen på hanteringen kring budget 2024.      

Bedömning 

Förvaltningschef och förvaltningsekonom redogör för det ekonomiska läget 

och fortsättningen på hanteringen kring budget 2024. Bokslutet ser ut att 

stämma överens mot prognosen från T2. Det är ett kraftigt underskott och 

främst kopplat till kraftiga prishöjningar på el och energi.  

30 november beslutades ny budget för 2024. Budgeten innebär en 

ramreducering om 12 miljoner kronor plus att förvaltningen inte får täckning 

för de kostnadshöjningar som kommer i form av höjda taxor för el, VA, 

fjärrvärme etc. Äskandet om kompensation för höjda livsmedelskostnader 

beviljades inte heller. Det ger en total besparing om 27,2 miljoner. Ca 10 % 

av förvaltningens budget. Det sades på fullmäktige att de olika 

förvaltningarna skulle kompenseras för kostnadshöjningar men i dagsläget är 

det oklart hur och när (om det sker i slutet av året och i vilken storlek). 

 Förvaltningen har under flera år haft besparingskrav på sig och också under 

åren dragit ner på verksamheten. Bedömningen nu är att det är mycket svårt 

att hämta in besparingskraven på förvaltningsnivå mer än de beslut och 

kostnadsmedvetenhet som redan sker. Förslaget är därför att förvaltningschef 

får i uppdrag att till nämndens möte i januari återkomma med specificerade 

kostnader för de olika verksamheterna. Det för att få de politiska beslut som 

krävs om vad som kan sparas på.      

Förslag till beslut 

Teknik-, Fritid- och Kulturnämnden beslutar:  

 Att notera den ekonomiska informationen till protokollet  
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 Att ge förvaltningschef i uppdrag att till nämndens möte i januari 

återkomma med specificerade kostnader för de olika verksamheterna.      

Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2023-12-19  

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar:  

 att notera den ekonomiska informationen till protokollet  

 att ge förvaltningschef i uppdrag att till nämndens möte i januari 

återkomma med specificerade kostnader för de olika verksamheterna.  

 att teknik-, fritid-och kulturnämnden omgående tilläggsäskar 15,6 miljoner 

för att täcka de kostnadsökningar som kommer 2024. 

 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att avslå teknik-, fritid- och kulturnämndens 

tilläggsäskande om 15,6 miljoner kronor. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ola Robertsson (S) föreslår att tilläggsäskandet bifalles och att medel tas 

från prisökningsreserven på centrala konton samt resterande del från 

kommunfullmäktiges konto för oförutsedda kostnader. 

Kenneth Michaelsson (C) föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att avstämning av teknik-fritid- och kulturnämndens 

kostnadsökningar för ökade priser på el, energi, VA, fjärrvärme m.m görs 

efter varje tertialuppföljning. Beroende på utfall av avstämningen beslutas 

om tilläggsanslag från prisökningsreserven på centrala konton.       

Beslutsgång 1 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger tre förslag 

till beslut. Arbetsutskottets, Ola Robertssons (S) och Kenneth Michaelssons 

(C) förslag. Ordförande finner att arbetsutskottets förslag utgör 

huvudförslag.        

Beslutsgång 2 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om Ola Robertssons (S) 

eller Kenneth Michaelssons (C) förslag ska utgöra motförslag till 

arbetsutskottets och finner att Ola Robertssons (S) förslag ska utgöra 

motförslag. 
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Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag som motförslag till 

arbetsutskottets röstar ja. 

De som önskar bifalla Kenneth Michaelssons (C) förslag som motförslag 

röstar nej. 

Omröstningsresultat 1  

 Vid omröstningen, i enlighet med nedan, avges sex ja-röster, fyra nej-röster 

och fem avstår varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifaller Ola 

Robertssons (S) förslag som motförslag till arbetsutskottets. 

Namn Ja Nej Avstår 

Roger Fredriksson (M)   X 

Sara blixt (M)  X  

Nicolas Westrup (SD)   X 

Bengt Sven Åke Johansson (SD)  X  

Tony Holgersson (SD)  X  

Eva Kilström Widstrand (SD)   X 

Roger Gardell (L)   X 

Anna Ekberg (KD)   X 

Ola Robertsson (S) X   

Tommy Andersson (S) X   

Malin Månsson (S) X   

Mikael Mårtensson (S) X   

Catharina Christensson (S) X   

Kenneth Michaelsson (C)  X  

Peter Bowin (V) X   

Totalt  6 4 5 
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Beslutsgång 3 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets eller Ola Robertssons (S) förslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja. 

De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej.  

Omröstningsresultat 2 

Vid omröstningen, i enlighet med nedan, avges åtta ja-röster, sex nej-röster 

och en avstår varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifaller 

arbetsutskottets förslag.  

Namn Ja Nej Avstår 

Roger Fredriksson (M) X   

Sara blixt (M) X   

Nicolas Westrup (SD) X   

Bengt Sven Åke Johansson (SD) X   

Tony Holgersson (SD) X   

Eva Kilström Widstrand (SD) X   

Roger Gardell (L) X   

Anna Ekberg (KD) X   

Ola Robertsson (S)  X  

Tommy Andersson (S)  X  

Malin Månsson (S)  X  

Mikael Mårtensson (S)  X  

Catharina Christensson (S)  X  

Kenneth Michaelsson (C)   X 

Peter Bowin (V)  X  

Totalt  8 6 1 

 

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 51 Dnr 2024-000084 001 

Utredning av organisationen för Blekinge 
Naturbruksgymnasium inkl. driftsenheten 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar ärendet till protokollet.  

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-10-19 § 162: 

Genomlysning/utredning av Blekinge Naturbruksgymnasium samt Hoby 

Lant driftsenheten redovisas i enlighet med uppdrag från 

Utbildningsnämnden.       

Bedömning 

Blekinge Naturbruksgymnasium är ett naturbruksgymnasium med fyra 

inriktningar. Lantbruk, skogsbruk, hästhållning samt djurvård. Vid skolan 

finns i dag 107 elever fördelade på de fyra inriktningarna. Skolan kan enligt 

nuvarande organisation ta emot 40 elever per läsår, totalt i 3 årskurser 120 

elever.  

Kopplat till utbildningen finns driftsenheten med djurhållning, lantbruk och 

skogsbruk. Skolan erbjuder internat med 71 platser fördelade på 47 i 

huvudbyggnaden samt 24 platser i fyra hus inom skolans område. 

Skoljordbruket används inom samtliga fyra inriktningar. 

Lantbruksinriktningen använder lantbruket/skoljordbruket under hela sin 

utbildningstid. Till förfogande finns i dag 237 hektar åkermark samt 54 

hektar betesmark (kommunägd och arrende).  

Skogsbruksinriktningen har sin utbildning förlagd till skolan med tillhörande 

gård, på Sjöarp, men framför allt i kommunens skogar. Att ha tillgång till 

kommunens skogar och på så sätt få tillgång till bra objekt skapar möjlighet 

att få med alla moment inom utbildningen samt ger förutsättningar för en bra 

utbildning. Utbildningen sker både manuellt och i maskin. Eleverna får 

använda både skördare och skotare. Verksamhetens maskiner är moderna 

vilket är ett villkor för att anpassa våra utbildningar till elevernas kommande 

yrkesliv. Vi har för närvarande tillgång till ca 650 hektar produktiv 

skogsmark.  

Tack vare gården finns möjlighet att ha faciliteter så som ridhus, 

gruspaddock, gräspaddock och fältrittbana samlat. Gården förser djuren med 

foder samt tar hand om gödsel. Detta garanterar en god hästhållning. Tiden 
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för förflyttning mellan lektionssalar och olika verksamheter för eleverna är 

väldigt liten eftersom allt utom skogen finns väldigt nära. Grunden i 

inriktning hästhållning är att utbilda bra hästskötare vilket är yrkesutgången 

för inriktningen. 

Djurvårdsutbildningen sker just nu mest mot hund. Denna kommer 

framledes att gå mindre mot hund och mer mot djurvård. Bristen på 

arbetskraft är tydlig när det gäller djurvårdare och djursjukvårdare, framför 

allt mot de stora djuren. Detta gör att gården med sina djur blir allt viktigare i 

denna inriktning. På gården finns i skrivande stund 170 kor, varav 75 

mjölkkor, 5 grisar samt 27 tackor och lamm. Vi har även 11 hästar som 

används i våra utbildningar.  

Verksamheterna har i dag 36 anställda fördelat på gymnasieskola 28 och 

Hoby Lant 8. Samtliga lärare och instruktörer på skolan har stor erfarenhet 

och är utbildade i sina ämnen, detta ger en stor säkerhet och skapar bra 

förutsättningar i samtliga utbildningsmoment. Vi kan tack vare närheten lätt 

växla utbildningsmoment mellan praktik och teori och anpassa innehåll och 

utförande efter elevernas förmåga. Detta ger tryggare elever som lär sig 

bättre. Det är även viktigt att våra elever lämnar utbildningen med god 

förståelse för teknik och maskiner samt har god teknisk kunskap då de 

lämnar skolan.  

Framtida arbetsmarknad  

Om man tittar på SCB prognos av arbetsmarknadsläget 2035 bedömer man 

att det i 15 av Sveriges 21 län kommer att vara brist på personer med 

naturbruksutbildning. Möjligheten till arbete bedöms i det perspektivet vara 

god för den som tagit examen vid naturbruksgymnasium.  

 

Elevutveckling 2019 – 2023 samt måluppfyllelse (studentexamen) 

    

Våra elevers måluppfyllelse, studentexamen inom 3 år, har under hela den 

ovan redovisade perioden varit klart över genomsnittet för svensk 

gymnasieutbildning.  
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Utdrag ur senaste trygghetsmätningen för Ronnebys Gymnasieskolor 

läsåret 21–22  

Siffrorna gäller endast Blekinge Naturbruksgymnasium. 

 

Man kan av ovanstående siffror konstatera att trivsel och trygghet ligger på 

en för svensk gymnasieskola mycket hög nivå. 

Elevkostnad i jämförelse med riksprislistan år 2022  

 Till grund för bidragsbeloppens storlek i riksprislistan ligger kommuners 

budgeterade bidragsbelopp och regioners budgeterade kostnader för program 

och, i förekommande fall, inriktning. Riksprislistan kan därför sägas vara en 

bra jämförelse av den egna skolans kostnad för program och inriktning i 

jämförelse med ett genomsnitt för riket. I den jämförelsen är Blekinge 

Naturbruksgymnasium något billigare än genomsnittet, närmare preciserat 

821 542 SEK för samtliga inriktningar budgetåret 2022. 

Maskinpark  

Att bedriva ett kvalitativt bra naturbruksgymnasium kräver en god 

maskinpark samt i övrigt god och uppdaterad teknisk utrustning. Vi har som 

exempel i dag maskiner inom lant- och skogsbruk som är utrustade med GPS 

styrning. De lantbruksmaskiner vi i dag använder är: 15 traktorer, 3 

lastmaskiner, 3 grävmaskiner, 2 skördetröskor samt 36 övriga redskap. Till 

skogsbruket hör 1 markberedare till traktor, 3 skotare samt 1 skördare. 

Skördaren samt en av skotarna hyrs in 7 månader per år. Skördare är en 

skogsmaskin som används för att fälla, kvista och aptera träd till stockar. 

Skotare är ett transportmedel av typ terrängfordon som används för att 

transportera i väglös terräng.  

Utöver det uppräknade finns vid skolan 1 skogsmaskinsimulator, 1 

mjölkningsrobot, 6 minibussar samt 1 elbil. Ovanstående innebär att vi måste 
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ha en ständigt aktuell och uppdaterad reinvesteringsplan för våra 

verksamheter. Denna redovisas längre ner i texten. 

Ekonomi Bokslut 2020 – 2022 samt prognos T2 2023 Blekinge 

Naturbruksgymnasium 

 

Prognostiserad intäktsminskning respektive kostnadsökning baseras till allra 

största delen på att fler elever från Ronneby kommun kommit in på våra 

utbildningar vilket gör att de interkommunala ersättningarna in minskar, 

samt att IKE till andra utbildningsanordnare ökar. 

Ekonomi Bokslut 2020 – 2022 samt prognos T2 2023 Hoby Lant 

(driftsenheten) 

 

Investeringar / reinvesteringar behov enligt plan 2024 – 2033  

2024  3 530 000  Maskiner, hästar, fordon  

2025  2 620 000  Traktor, fordon, häst, anläggning  

2026  2 470 000  Skördetröska, traktor, häst  

2027  2 550 000  Mjölkningsrobot, häst  

2028  2 660 000  Kostall, utgödsling  

2029  2 663 000  Minibuss, spannmålsanläggning, häst, anläggning  

2030  2 608 000  Minibuss, dränering, maskiner lantbruk  

2031  376 000  Ringvält  

2032  0  Inget planerat i nuläget  

2033  2 750 000  Kostall inredning, häst  

Planen baseras på anläggning och byggnaders, utrusnings och djurs 

nuvarande kondition samt förväntade livslängd. Ett försök görs också att 

sprida investerings- / reinvesteringskostnader jämt över tid. 
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Slutord  

Blekinge Naturbruksgymnasium är i dag en väl fungerande verksamhet som 

är kostnadseffektiv, har hög trivsel hos våra elever, visar goda resultat 

gällande trygghet och studiero samt levererar en mycket hög måluppfyllelse 

vad gäller antal elever med studentexamen inom 3 år. Vid en nedläggning 

eller avyttring av verksamheten, förutsatt att lika många elever från Ronneby 

(40) även i fortsättningen väljer ett naturbruksgymnasium ser jag att 

kostnaden för Ronneby kommun kommer att öka. Jämförelsen är gjord 

utifrån bokslut 2022.  

Bokslut 2022 visar en kostnad för verksamheterna Blekinge 

Naturbruksgymnasium och Hoby Lant tillsammans om 8 489 tkr. 

Interkommunal ersättning enligt riksprislistan för motsvarande antal 

Ronnebyelever till annan utbildningsanordnare inom naturbruk landar på 9 

280 tkr. Till det kommer inackorderingsbidrag, för närvarande 15 750 SEK 

per elev och läsår, vilket ger en ytterligare kostnad i storleksordningen 630 

Tkr. Totalt sett en fördyring med 1 421 tkr. Utöver detta kommer att 

elever från Blekinge Naturbruksgymnasium står för skötsel av kommunens 

skogsareal. Omställningskostnaderna vid en nedläggning kommer att bli 

höga. Vi kommer behöva ha en stor del av personalstyrkan kvar under de tre 

år utfasningen tar. Detta beroende på att specialistkompetens inom samtliga 

inriktningar kommer att behövas under hela processen för att garantera 

eleverna den utbildning som finns angiven i programmens och 

inriktningarnas kursplaner och centrala innehåll. Eftersom kompetensen i 

nuläget är hög hos våra lärare och instruktörer kan man anta att flera av 

dessa kommer att söka andra anställningar så fort ett eventuellt 

nedläggningsbeslut är taget. Det innebär då att utbildningskvaliteten för 

kvarvarande elever kommer att sjunka drastiskt eftersom annan personal 

kommer att ansvara för återstoden av elevernas utbildning. En ytterligare 

fråga att fundera över är vad byggnader och befintlig anläggning ska 

användas till om skolan kommer att läggas ned. Slutsatsen blir då att 

Blekinge Naturbruksgymnasium bör drivas vidare av Ronneby kommun i 

nuvarande form.        

Utbildningsnämnden beslut 2023-10-19 

Utbildningsnämnden beslutar att ta informationen till protokollet samt att 

understryka att ifall man lägger ner Naturbruksgymnasiet i Bräkne-Hoby blir 

det ekonomiskt dyrare för kommunen, samt att Utbildningsnämnden 

hänskjuter utredningen som ett informationsunderlag till Kommunstyrelsen.      

Arbetsutskottets beslut 2024-02-12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera ärendet 

till protokollet. 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

22(106) 
2024-03-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Utbildningsnämnden 
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§ 52 Dnr 2024-000085 001 

Utredning av organisationen för Blekinge Integration 
och Utbildningscenter (BIU) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar ärendet till protokollet.  

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-10-19 § 163: 

Genomlysning/utredning av Blekinge Integration och Utbildningscenter BIU 

redovisas i enlighet med uppdrag från Utbildningsnämnden.      

Bedömning 

Vem har rätt till samhällsorientering  

Lag (2013:156) om samhällsorientering för vissa nyanlända invandrare.  

1 a § Lagen gäller för nyanlända invandrare som har fyllt 18 men inte 66 år, 

är folkbokförda i en kommun och har beviljats uppehållstillstånd enligt 5 

kap, 12 kap, 21 kap eller 22 kap utlänningslagen.  

3 § Varje kommun ska erbjuda samhällsorientering till de nyanlända 

invandrare som är folkbokförda i kommunen och som omfattas av denna lag. 

4 § Samhällsorientering ska påbörjas så snart som möjligt efter det att den 

nyanlände har folkbokförts i kommunen. Kommunens skyldighet att erbjuda 

samhällsorientering upphör tre år efter det att den nyanlände för första 

gången folkbokfördes i en kommun.  

5 § Kommunen ska aktivt verka för att nå de nyanlända i kommunen som har 

rätt till samhällsorientering och motivera dem att delta i 

samhällsorienteringen.  

 

Vem har rätt till studiehandledning  

En elev som behöver det ska få studiehandledning på sitt modersmål. Det 

gäller inte bara nyanlända elever utan alla elever i grundskolan, anpassade 

grundskolan, specialskolan, sameskolan, gymnasieskolan och anpassade 

gymnasieskolan. Nyanlända elever har i vissa fall en förstärkt rätt till 

studiehandledning på modersmålet. Det gäller om de har tagits emot i 

högstadiet i grundskolan, specialskolan eller anpassade grundskolan och 

deras kunskaper har bedömts. Dessa elever ska få studiehandledning på 
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modersmålet om det inte är uppenbart att det inte behövs. Det finns ingen 

begränsning av hur länge och i vilken omfattning en elev kan ha rätt till 

studiehandledning på modersmålet. Det är elevens behov som ska styra. 

Källor: 3 kap 12 § i skollagen, 5 kap 4 § i skolförordningen, 9 kap 4 § i 

gymnasieförordningen. Kommunal vuxenutbildning i svenska för invandrare 

ska utforma så att den enskildes studier kan kombineras med studier inom 

andra delar av den kommunala vuxenutbildningen och andra skolformer 

inom skolväsendet. Studiehandledning kan tillhandahållas elever inom 

kommunal vuxenutbildning på ett språk som eleven behärskar.  

Källa: Förordningen (2011:1108) om vuxenutbildning Varje studerande 

inom yrkesutbildningen har rätt till studiehandledning. Studiehandledning 

ges förutom av studiehandledarna även av gruppledaren och lärarna. 

Studiehandledning skall erbjudas både individuellt och i grupp.  

Källa: Skolverket Det finns inom vuxenutbildningen en stor elevgrupp med 

kort utbildningsbakgrund, svaga kunskaper i svenska språket och som står 

långt ifrån arbetsmarknaden. Dessa elever har ofta svårt att klara av en 

utbildning på gymnasial nivå och utbildningstiden kan i flera fall bli lång. 

Många elever behöver stöd och individuella anpassningar. Det kan till 

exempel handla om studiehandledning, specialpedagogiska, stödjande och 

motiverande insatser inför och under studietiden.  

Källa: Skolverkets bedömning av läget i skolväsendet 2023  

Bakgrund  

BIU bildades 2015 efter ett beslut i utbildningsnämnden och ligger 

organisatoriskt under verksamhetsområde gymnasie- och vuxenutbildning. 

BIU arbetar huvudsakligen med de två lagstadgade insatserna 

studiehandledning på modersmål samt samhällsorientering för nyanlända. 

Insatser bedrivs i samtliga länets kommuner. Verksamheten har byggts upp 

succesivt över tid med en kombination av kommunala budgetmedel och 

finansiering från olika externa fonder, främst EU fonder.  

Under den senaste flyktingvågen tog Ronneby emot många nyanlända och 

behovet av insatser var stort. BIU bedrev då ett stort EU projekt som gjorde 

det möjligt att anställa personer som kunde bedriva samhällsorientering på 

de nyanländas modersmål. Efter projekttidens slut började BIU att sälja 

samhällsorientering till kommuner i närområdet. Detta bland annat genom 

samverkansområdena ”Sydostsamverkan” samt ”KORt samverkan”. 

Modellen blev en del av verksamhetens finansiering.  

Synergier mellan samhällsorientering och studiehandledning identifierades 

och nya EU medel beviljades för att utveckla en regional organisation för 

studiehandledning på modersmål. Ytterligare rekryteringar blev aktuella och 

för att nå samtliga skolor i regionerna Blekinge, Kronoberg och Kalmar län 
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byggdes en digital plattform som möjliggjorde fjärrundervisning ”BIU on 

line”.  

Resultaten av projekten blev positiva vilket ledde till att verksamheten 

studiehandledning införlivades med samhällsorienteringen. Verksamheten 

finansierades genom en kostnadsmodell per utnyttjad timme. År 2020 

beslutades att BIU fick möjligheten att bedriva ett treårigt nationellt projekt 

för att koppla på kommuner över hela landet. Ytterligare kompetens 

rekryterades och från och med 2020 bedriver och levererar BIU 

samhällsorientering och studiehandledning på 25 språk. Under hösten 2022 

beslutade EU fonden AMIF (Asyl-, migrations och integrationsfonden 2021 

- 2027) att göra en riktad utlysning till Ronneby kommun gällande 40 

miljoner SEK. Detta för att ge möjligheten att fortsätta utveckla sitt 

arbetssätt samt utreda förutsättningar för långsiktigt ägandeskap och 

förvaltning av BIU. Utredningen bedrivs sedan början av 2023 av externt 

upphandlad utvärderare. Projektet pågår fram till 31 januari 2024 under 

namnet EMIN (Europeiska Migrations- och Integrationsnätet).  

Nuläge  

BIU sysselsätter i dag 51 medarbetare fördelade på 42 medarbetare med icke 

svensk bakgrund samt 9 med svensk bakgrund. De flesta är 

tillsvidareanställda men även ett antal visstidsanställningar under nuvarande 

projekt (EMIN) fram till 31 januari 2024.  

Under 2022 levererade vi studiehandledning som närundervisning till 12 

skolor, 221 elever och 6 språk i Ronneby kommun. De största språken är 

arabiska och dari / persiska. För 2023 är motsvarande siffror 10 skolor, 316 

elever och 5 språk under vårterminen. Totalt 4 061 timmar.  

Inom vuxenutbildningen i Ronneby kommun kan alla studerande som 

behöver det för att klara sina studier erbjudas studiehandledning. Närheten 

till BIU är här en avgörande faktor. Detta är och har varit en framgångsfaktor 

som leder till att många klarar sina studier men även att studietiden kortas. 

Inom sammanhållen yrkesutbildning är studiehandledningen lagstadgad. 

Studiehandledning on line levererades till totalt 1 329 elever i 32 kommuner 

under 2022. 349 av dessa elever fanns i Ronnebys skolor. De största 

kommunerna utöver Ronneby är Lund 137 elever, Örebro 132, Trelleborg 95 

samt Härnösand 92. Totalt producerades 15 956 timmar studiehandledning 

on line under 2022.  

Vi har så här långt under 2023 (31 augusti) totalt producerat 7 271 timmar 

studiehandledning on line (prognos helår 10 795). Detta på 13 olika språk 

samt lätt svenska. För Ronnebys del är siffrorna 4 061 timmar fördelat på 

316 elever och 10 skolor.  
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Vi producerade samhällsinformation till 25 kommuner och 166 deltagare 

över hela Sverige 2022. För 2023 är motsvarande siffror så här långt (31 

augusti) 41 kommuner och 295 deltagare.  

Några rektorsröster om studiehandledning  

”Studiehandledningen är en avgörande faktor för att klara utbildningen på 

vux”.  

”Stora vinster i språkutveckling, sociala koder, inlärning av skolämnen och 

språkförståelse”  

”Ge eleverna möjlighet att få uttrycka sina kunskaper på sitt starkaste språk 

samtidigt som eleverna lär sig att behärska svenskan. Ge eleverna möjlighet 

att få delar av undervisningen förklarad på elevens starkaste språk”.  

”BIU har en etablerad kontakt med den grupp vårdnadshavare som kan vara 

svåra att nå i förskolans verksamhet. Genom den kontakten har BIU bidragit 

till att skapa ett forum där det funnits möjlighet för förskolans processledare 

och rektorer att effektivt förmedla vikten av förskolans roll i barns 

utveckling och lärande”  

EMIN Europeiska Migrations- och Integrationsnätet.  

BIU har för perioden 1 januari 2023 till 31 januari 2024 beviljats medel (40 

300 000 SEK) för att vidareutveckla verksamheten samt för att utreda 

förutsättningar för långsiktigt ägandeskap och förvaltning. Projektet följs 

upp och utvärderas av extern utvärderare.  

EMIN plattform knyter samman aktörer på nationell, regional och lokal nivå 

vilket syftar till en ökad samverkan, tillgänglighet, likvärdighet samt en 

snabbare etablering i samhället. Det handlar om att skapa en 

samproducerande värdekedja genom framför allt fyra aktiviteter.  

Förberedande (Krafttag asyl)  

Tillsammans med en rad aktörer kommer EMIN att arbeta fram modeller för 

kvalitativ utbildning för att möta asylsökandes behov. 

Förebyggande och hälsofrämjande (eHälsa VUX)  

EMIN kommer att bygga upp resurser och metoder för att erbjuda en 

effektiv, långsiktig och kostnadseffektiv eHälsa inom vuxenutbildningen.  

Stödjande och coachande (BIU Online 3.0) Skräddarsydda 

integrationsåtgärder genom fortsatt tillhandahållning av studiehandledning. 

EMIN ska även vidareutveckla arbetet med anpassning av insatser efter 

arbetsmarknadens behov.  

Etablerande (Hälsa Skola Jobb)  
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Genom anpassade utbildningar och insatser ska AMIF (asyl, migration, 

integration) målgrupp kunna bli anställningsbara i bristyrken samt 

kompetensutvecklas till ledare inom föreningslivet.   

Befintliga tjänster och kurser inom ramen för projekt  

Studiehandledning och samhällsorientering på 25 olika språk, 

modersmålsundervisning, studieteknik, arbetsmarknadskurs, 

aktivitetsrapportering, datorkurs grund, datorkurs fortsättning/söka jobb, 

matematisk grund, trafikkunskap, vård och omsorg samt kurser inom olika 

yrkesinriktningar. Samtliga tjänster erbjuds till orter i hela Sverige.  

Uppdrag utanför BIU formella uppdrag (som utförts utan kostnad för 

kommunen)  

Tolkning åt SFI, vuxenutbildningen, olika skolor i kommunen samt 

översättning gällande verksamheter inom förskolor, grundskolor, 

gymnasieskola och kommunikationsenheten.  

Behjälpliga i samband med kommunens lovskola.  

Stöd åt idrottsklubbar.  

Boskola.  

Samhällsorientering för föräldrar.  

Brottsförebyggande åtgärder så som att hjälpa till med språk- och 

interkulturell kompetens i polisärenden samt medling. 

Beviljade projektmedel 2013 - 2023  

Eu fonder  

2013  Samhällsorientering på hemspråk  7 300 000  

2016  BIU On line    13 300 000  

2020  BIU On line 2.0   30 100 000  

2023  EMIN    40 300 000  

Totalt     91 000 000  
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Länsstyrelsen  

2016  Hälsa för alla   1 745 000  

2017  Hälsa för alla   2 825 000  

2018  Samhällsorientering för föräldrar  565 000  

2018  Samhällsorientering för asyl  261 000  

2019  Samhällsorientering för asyl  145 000  

2021  Krafttag asyl   924 000 

Totalt    4 465 000 

 

Arbetsförmedlingen  

2018  Sommaraktivitet för nyanlända  350 000  

 

Totalt för perioden 2013 – 2023 har BIU beviljats 95 815 000 i externa 

projektmedel. Dessa medel har använts till att bygga upp ovan beskrivna 

verksamheter samt skapat ca 50 nya arbeten till Ronneby kommun. 45 av 

dessa till nyanlända.  

Medlen har även kunnat införlivas i löpande verksamhet som kommit 

Ronnebys kommuninvånare och studerande i olika åldrar till del. Detta för 

att det parallellt med ordinarie verksamheter pågått ett utvecklingsarbete 

kopplat till projektmedel.  

Sammanfattning/analys  

Det finns flera vägar att gå. Från att satsa vidare på att på sikt bli ett 

nationellt kompetenscenter och leverantör av tjänsterna samhällsorientering, 

studiehandledning, modersmålsundervisning, E-hälsa etc. för hela Sverige, 

till att skala ner verksamheten till att omfatta den lagstadgade 

studiehandledningen för Ronneby kommun.  

Att i nuvarande omfattning fortsätta utveckla arbetssätt och metoder inom 

asyl, migration och integration kräver tillskott av externa medel. Ledningen 

för BIU arbetar i nuläget med möjliga lösningar för detta. Det ekonomiska 

läget som många kommuner och regioner befinner sig i försvårar och 

fördröjer dock arbetet med extern finansiering.  

BIU har i många sammanhang ett väldigt gott rykte på nationell nivå. De 

verktyg BIU idag tillhandahåller och utvecklar är viktiga verktyg för 

integrationen i vårt land. Nämnas bör också att BIU idag sitter på 

kompetenser som efterfrågas av många kommuner i hela Sverige. Det här i 

ännu högre grad nu efter den senaste tidens samhällsutveckling. Försämring i 
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kvaliteten avseende de tjänster BIU idag erbjuder kommer med största 

sannolikhet leda till att färre klarar sin utbildning och därmed får svårare att 

själva klara sin försörjning. Detta i sin tur ökar risken för utanförskap och ett 

mer otryggt samhälle.  

Viktigt att nämna är att en nedläggning innebär att 30 – 35 arbetstillfällen 

försvinner från Ronneby kommun, detta främst gällande personer med 

utländsk bakgrund.  

Nedan beskrivs fyra möjliga alternativ kopplat till vilka ekonomiska 

förutsättningar som går att förutse i de olika sammanhangen.  

1 Fortsätta på nuvarande nivå  

Kostnad år  

38 tillsvidareanställda    19 686´  

14 projektanställda (nuvarande)   7 106´  

Hyra lokaler Soft Center    1 411´ 

Plattform ink drift samt licenser   6 840´  

Övriga kostnader     320´  

Prognos intäkter från försäljning (2023)   - 2 600´  

Total kostnad helår    33 763´  

Budget för verksamheten är idag 7 370´ vilket innebär att detta scenario 

kräver en extern finansiering i storleksordningen minst 26 500´ för att 

behålla nuvarande kostnadsläge. 

2 Återgå till ungefär samma verksamhet som hösten 2022 (före projekt 

EMIN)  

I detta scenario är hänsyn taget till att vi skall kunna behålla samma bredd i 

språkutbudet.  

Kostnad år  

28 medarbetare    14 610´  

Hyra lokaler Soft Center    820´  

Plattform ink drift samt licenser   5 040´ 

Övriga kostnader    750´  

Prognos intäkter från försäljning (2023)   - 2 600´  

Total kostnad helår    18 620´  

Med samma beräkning som i föregående exempel blir kostnaden när 2023 

års budget är frånräknad 11 250´. Här är extern finansiering i minst 
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storleksordningen 11 250´ önskvärd. I det här exemplet finns inte 

utvecklingsarbetet Ehälsa, Krafttag asyl, BIU Online 3.0 eller etablering 

genom Hälsa Skola Jobb med (se beskrivning av projektet EMIN ovan). Vi 

räknar här med fortsatt försäljning och leverans av samhällsorientering, 

studiehandledning samt modersmålsundervisning.  

I nuläget diskuteras finansieringslösningar med de ca 50 kommuner vi i dag 

samarbetar med. Ronneby kommun har även en ansökan inne om att bli en 

distansskola. Om den ansökan beviljas ökar möjligheterna till delfinansiering 

och på sikt kan BIU bli ett nationellt nav i en sådan verksamhet. Flytt av 

verksamheten till egna lokaler under 2024 bör vara möjlig, Parkdalaskolan 

alt Snäckebacksskolan. I så fall en kostnadsminskning med 820 tkr.  

3 Tillhandahålla lagstadgad studiehandledning för elever i 

Ronneby kommun genom BIU  

Enligt den bedömning som görs av ansvariga vid BIU kommer detta att 

kräva ca 20 studiehandledare inklusive några samhällsinformatörer.  

Kostnad år  

20 medarbetare    10 152´  

Hyra lokaler Soft Center    650´  

Plattform ink drift samt licenser   4 140´  

Övriga kostnader    500´    

Total kostnad    15 442´  

I det här exemplet kan vi inte räkna in intäkter från försäljning. Hela 

budgetkostnaden måste då finansieras av Ronneby kommun. Detta innebär i 

så fall en uppräkning av budget för studiehandledning med 8 072´. Exemplet 

innebär även omställningskostnader då ca 7 medarbetare behöver omplaceras 

eller sägas upp. Samtliga har uppsägningstid 6 månader.  

En tänkbar åtgärd för att minska kostnader något är att inhysa verksamheten 

i egna lokaler. Detta bör vara möjligt från januari 2025, Parkdalaskolan alt 

Snäckebacksskolan.  

Projektmedel kan tillkomma i det här exemplet vilket i så fall kommer att 

minska kostnaden. I det här exemplet kan vi också intensifiera försäljning av 

våra tjänster under återstoden av nuvarande projekttid fram till 31 januari 

2024.  

4 Nedläggning av BIU  

Ett ytterligare alternativ kan vara nedläggning av verksamheten BIU. I det 

här fallet behöver vi behålla ca 20 medarbetare för att klara lagstadgad 

verksamhet i Ronneby kommun. Detta enligt ledningen för BIU. 
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Medarbetarna behöver då införlivas i annan verksamhet alternativt placeras 

under rektorer på skolenheter i kommunen.  

Det här alternativet innebär att samlad kompetens försvinner och framtida 

möjligheter för utveckling starkt begränsas. Vi vet sedan tidigare att den här 

modellen oftast leder till försämrad arbetsmiljö och att känslan av 

tillhörighet försvinner. Med största sannolikhet kommer den här modellen 

leda till en rejäl försämring för kommunens barn och elever. Vilket i sin tur 

innebär sämre måluppfyllelse samt fler vuxenstuderande som inte klarar sin 

utbildning.  

De uppdrag som utförts utanför BIU formella uppdrag så som tolkning, 

översättning, hjälp åt kommunens hyresvärdar, stöd åt idrottsklubbar samt 

det brottsförebyggande arbetet kommer i det här scenariot behöva utföras av 

andra aktörer. Inte minst behovet av brottsförebyggande arbete och tidiga 

kontakter mellan skola och vårdnadshavare är något som många svenska 

kommuner saknar, detta finns i dag i Ronneby!  

Lönekostnaden för detta scenario kommer att bli 10 152´ det vill säga en 

uppräkning av nuvarande budget med 2 782´. Det av de redovisade 

alternativen på kort sikt minst kostsamma men på längre sikt med största 

sannolikhet för Ronneby kommun ett väldigt dyrt sådant.  

Slutord  

I ett samhälle vi sett växa fram under de senaste åren är det både rimligt och 

önskvärt att satsa på insatser som stödjer en god samhällsutveckling, främjar 

en likvärdig skola, ökar måluppfyllelsen för nyanlända och ger alla samma 

möjlighet att bli goda samhällsmedborgare och självförsörjande individer. 

Vi kan i texten ovan se några skolledares åsikter om betydelsen av 

kvalificerad studiehandledning för elever med annan språkbakgrund än 

svenska samt hur den påverkar elevernas måluppfyllelse i positiv riktning. 

Betydelsen av samhällsorientering och andra integrationsbefrämjande 

insatser kan inte nog understrykas.  

BIU har sedan 2013 arbetat med att bygga upp verksamheter inom dessa 

områden och sitter idag på en unik samlad kompetens. Detta har påtalats i ett 

antal utvärderingar som gjorts av de projekt och det utvecklingsarbete som 

bedrivits och bedrivs.  

I en svår ekonomisk verklighet är det naturligtvis en stor utmaning att driva 

verksamheten vidare i nuvarande form, alternativ 1. Detta då det i så fall 

behöver tillskjutas 26 500 tkr i projektmedel och ökad försäljningsvolym. En 

rimlig och framkomlig väg bör vara att återgå till den nivå BIU hade 2022, 

alternativ 2 ovan. Vi kan i så fall ge våra egna kommuninvånare kvalitativt 

god studiehandledning och samhällsorientering samt stötta i många olika 

integrationsbefrämjande insatser lokalt, regionalt och på nationell nivå. 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

32(106) 
2024-03-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Samtidigt kan vi fortsätta att utveckla verksamheten samt arbeta med nya 

finansieringsvägar så som ökad försäljning och nya projektmedel. Vi kan i 

det här exemplet också behålla vår plattform för distans- och 

fjärrundervisning vilket är nödvändigt för att bedriva verksamhet on line.  

Vi ser även stora utmaningar inom kompetens- och personalförsörjning de 

kommande åren. Att fortsätta utveckla de digitala tjänster och den personella 

kompetens som finns inom BIU idag kan vara avgörande för en fortsatt god 

kvalitet.  

Förslaget, alternativ 2, innebär ett ekonomiskt risktagande men kanske ett i 

sammanhanget rimligt sådant. Det utifrån de behov vi idag ser i vårt 

samhälle samt de utmaningar vi står inför. BIU kan i det här sammanhanget 

och i det här vägvalet bli en ännu större aktör i ett nationellt perspektiv samt 

bli ekonomiskt självbärande.  

Då skillnaden i kostnader mellan alternativ 2 och 3 i sammanhanget är 

ganska liten (3 178 tkr) bör alternativ 2 vara det klart bästa alternativet 

beroende på att här har vi kvar en stor utvecklingspotential och samlad 

kompetens. Alternativ 3 och 4 innebär en avsevärd kvalitetsförsämring inom 

samtliga områden, om än till lägre kostnad.      

Utbildningsnämnden beslut 2023-10-19 

Utbildningsnämnden beslutar att ta utredningen till dagens protokoll och 

hänskjuter utredningen som ett informationsunderlag till Kommunstyrelsen 

utan eget ställningstagande.      

 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera ärendet 

till protokollet. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Utbildningsnämnden 
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§ 53 Dnr 2023-000639 435 

Remiss gällande en översyn och aktualisering av 
hamnarna av riksintresse för yrkesfisket 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen har inga synpunkter gällande remissen översyn och 

aktualisering av hamnar för yrkesfisket. 

Ärendebeskrivning 

Havs- och vattenmyndigheten beslutar om områden av riksintresse för 

yrkesfiske enligt Miljöbalkens bestämmelser om riksintresse, MB 3 kap. 5§, 

där tillämpning av bestämmelserna innebär att dessa områden ska skyddas 

mot åtgärder som påtagligt kan försvåra för fiskets bedrivande.  

Riksintresseanspråk för yrkesfisket omfattar idag betydande lek- och 

uppväxtområden, fångstområden, områden för fiskvandring, samt hamnar för 

landning, stillaliggande och service.  

Senaste beslut om hamnar av riksintresse för yrkesfisket togs av 

Fiskeriverket år 2006, till följd av faktorer som beståndsutveckling, 

förvaltningsåtgärder och introducerande av ny teknik, har svenskt yrkesfiske 

sedan tid för detta beslut genomgått stora förändringar. Detta beslut 

omfattande 55 hamnar.  

Havs- och vattenmyndigheten förordar att för yrkesfisket särskilt betydande 

hamnar för landning, stillaliggande och service fortsatt skall kunna utgöra 

riksintressen för yrkesfisket, mot bakgrund av att de svarar för nödvändig 

infrastruktur och säkerställandet av grundläggande funktioner.  

Krav föreligger att riksintresseanspråk bibehålls aktuella, i detta underlag 

redovisas därför ett förslag på hamnar som Havs- och vattenmyndigheten, 

efter en översyn av metod för urval och mot bakgrund av aktuell situation 

inom svenskt yrkesfiske, bedömer utgöra lämpliga riksintresseanspråk för 

yrkesfisket.  

Förslaget identifierar hamnar utifrån förekommande benämningar i 

underliggande data, fysisk plats, infrastruktur eller fiskerirelaterad 

verksamhet i hamnar vare sig preciseras eller rumsligt avgränsas. En 

närmare precisering skulle därför behöva göras, mot aktuella 

kunskapsunderlag, i händelse av att riksintresseanspråken prövas.  
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Föreslaget bedöms sammantaget uppfylla Boverkets kriterier för 

riksintressen.  

Bedömning 

Metoden som HaV har utgått från har identifierat 29 hamnar som uppfyller 

föreslagna kriterier för fiskintresseanspråket. 27 av dessa har varit utpekade 

sedan tidigare och de två tillkommande finns i Mollösund i Orust kommun 

och Norrsundet i Gävle kommun.  

I Blekinge finns tre hamnar utpekade, Nogersund och Hörvik i Sölvesborgs 

kommun samt Karlskrona-Saltö i Karlskrona kommun.  

Ronneby kommun har inga synpunkter gällande urval av hamnar för 

riksintresse. Dock anses frågan om vikten av det småskaliga fiskets 

betydelse för livsmedelsförsörjning och nationell krisberedskap intressant 

som komplement till de riksintressant utpekade hamnarna.  

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-12 § 50 

Tjänsteskrivelse – Kristina Eklund, planchef 

Remiss gällande en översyn och aktualisering av hamnar av riksintresse för 

yrkesfisket.  

 

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår Kommunstyrelsens 

arbetsutskott besluta att inte ha några synpunkter gällande remissen översyn 

och aktualisering av hamnar för yrkesfisket.  

 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att inte 

ha några synpunkter gällande remissen översyn och aktualisering av hamnar 

för yrkesfisket. 
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Havs- och vattenmyndigheten havochvatten@havochvatten.se, ange  

HaV 2023-001156 

 

 

mailto:havochvatten@havochvatten.se
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§ 54 Dnr 2021-000714 011 

Planprogram för Norra Aspan 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta förslaget till 

planprogram för Norra Aspan. 

Ärendebeskrivning 

Ronneby kommun behöver säkra det framtida utbudet av attraktiva 

boendemiljöer genom framtagande av nya detaljplaner för den norra delen av 

Aspan. Kommunfullmäktige gav 2019-03-08 Miljö- och 

byggnadsförvaltningen i uppdrag att ta fram ett planprogram för den norra 

delen av Aspan. Kustzonen är en av kommunens attraktiva boendemiljöer 

och planprogrammet syftar till att utreda hur Aspan kan utvecklas med nya 

bostäder. Planprogrammet syftar till att utreda förutsättningar och visa på 

möjligheter med en exploatering av översiktsplanens utvecklingsområde Ro-

03. Bedömningen är att ett stort antal bostäder kan tillskapas men att det 

kräver utbyggnad av ny infrastruktur i form av bland annat bro, vägar, vatten 

och avlopp. Planprogrammet håller sig på en strategisk nivå och det finns ett 

stort behov av utredningar om en detaljplan ska tas fram för området. Det är 

viktigt att det finns resurser avsatta för dessa utredningar om ett uppdrag om 

framtagande av detaljplan för området ges till planenheten.  
 

Bostäder och verksamheter 

Planprogrammet har resulterat i sju utvecklingsprinciper som underlag till ett 

eventuell framtida detaljplanearbete. Ambitionen har varit att visa på hur 

Aspan kan utvecklas med bostäder i varierande skala och utformning.  Den 

nya bebyggelsen bör får en egen karaktär, som en årsring i Aspans 

bebyggelsehistoria, samtidigt som hänsyn visas till landskapsbilden och den 

befintliga bebyggelsen. Kvarteren bör utformas så att dess användning kan 

vara flexibel. Framtidens behov är föränderligt och behovet av lokal service 

eller förskola kan på sikt bli aktuellt, då ska även kvartersstrukturen 

möjliggöra detta. 

Enligt marknadsanalyser i kommunens strategi för bostadsförsörjning finns 

det stor efterfrågan på nyproducerade villor, speciellt från målgrupper i 

familjebildande ålder. Samtidigt är villor en bostadsform som är ytkrävande 

och innebär färre bostäder per ytenhet. Att bebygga området med enbart 

villor kommer innebära en dyr exploatering då kostnader endast kan spridas 

på ett fåtal fastigheter vid försäljning. En kombination av villor och 
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flerbostadshus är därmed nödvändig för att få ekonomi i exploateringen. Det 

skapar goda förutsättningar att utnyttja marken resurseffektivt och skapar 

möjligheten att skapa ett område som med bostäder som passar livets alla 

stadier. 

Även om området är stort så kommer inte allt kunna bebyggas. Det är bland 

annat viktigt att ny bebyggelse placeras på respektfullt avstånd från befintlig 

bebyggelse och hänsynsområden samt att den samspelar med naturen 

runtomkring. Kommunen kan i det fortsatta arbetet arbeta strategiskt med 

placering och utformning av bebyggelsen så att den anpassas efter 

landskapets naturliga höjdryggar. Det gör att dalgångarna kan behållas gröna 

och användas som en naturlig infiltrationsyta, vilket minskar behovet av 

tekniska lösningar för hantering och avledning av dagvattnet. De gröna 

områdena är även viktiga för att bibehålla passager för arter såsom 

fladdermöss och läderbaggar.  

Trafik och infrastruktur 

En ny brokoppling är absolut nödvändig för att kunna bygga inom Norra 

Aspan då befintligt vägnät inte bedöms kunna hantera den trafikökning som 

ett nytt bostadsområde kommer medföra. För att exploatera området bedöms 

följaktligen en ny brokoppling vara nödvändig. Valet av placering av 

brokoppling är begränsat av områdets topografi, naturvärden och 

verksamhetsområden. Som beskrivet tidigare i planprogrammet finns det i 

praktiken två områden som en bro skulle kunna kopplas till Aspan. En från 

Östra Piren och en över Angelskogsviken mot Heabyvägen. Den senare 

bedöms vara det bättre alterantivet, se förstudie för broförbindelse. 

Planprogramsförslaget presenterar även hur kommunen kan tillskapa tydliga 

gatuheirakier på Aspan. Förslagsvis bör en något bredare huvudgata gå i 

nord-sydlig riktning som de mindre kvartersgatorna kan ansluta till. 

Huvudgatan omges i huvudsak av flerfamiljshus och radhus/parhus eftersom 

villabebyggelse skulle ge för många utfarter mot denna. Villorna bör istället 

möjliggöras längs med lokalgator som ansluter till huvudgatan. Gatorna bör 

även vara anpassade för kollektivtrafik och möjliggöra för bussarna att köra i 

en slinga.  

Så som förslaget är illustrerat föreslås huvudvägen även anslutas till 

Sandviksvägen eller vid rondellen mot Aspanvägen. Om en sådan 

vägdragning eller anslutning är möjlig kommer dock behöva utredas vidare i 

en trafikutredning om en detaljplan tas fram.  

Småbåtshamn 

I uppdraget ingick att visa på hur området kan förses med småbåtshamn. 

Kommunen bedömer att det är möjligt men att det kan kräva 

muddringsarbete som kan innebära störning för det marina livet. Det kan 

också finnas risk att eventuella föroreningar i bottensedimenten frigörs. 
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Denna fråga utredas vidare i ett detaljplaneskede. Angelskogsviken är på 

många ställen grund och det förekommer fiske av bland annat gälla och ål. 

Om fler än 10 småbåtsplatser tillförs räknas det som en småbåtshamn vilket 

även kräver att en miljökonsekvensbeskrivning (MKB) tas fram. Det är 

viktigt att tidigt ha med denna aspekten in i ett eventuellt detaljplanearbete 

då framtagandet av MKB kan kräva specialistexpertis och kan vara 

tidskrävande att ta fram. Förslagsvis utreds påverkan på bland annat gäddans 

lekområde, eventuella ålgräsängar och bottenförhållanden i samband med 

flera utredningar för att få ett helhetsgrepp om den marina miljön.      

Bedömning 

I översiktsplanen pekas den norra delen av Aspan ut som ett område för 

framtida tätort, kallat Ro-03. Området gränsar till befintlig bebyggelse på 

Aspan. Dessutom finns en bro över Angelskogsviken med i översiktsplanen 

för att förbättra vägnätet och tillgängligheten till halvön. Utvecklingen av 

kustzonen kräver hänsyn till platsen och landskapet. Här finns möjligheten 

att tillskapa en variation av boendeformer för målgrupper i livets alla stadier.  

 

Planprogramsförslaget möjliggör för varierande boendeformer i ett havs- och 

naturnära läge. En blandning av villor, parhus/radhus och flerfamiljshus 

skapar förutsättningar för ett attraktivt bostadsområde i livets alla stadier. En 

broförbindelse utgör områdets nya koppling där mötet med Aspan utgörs av 

den tätare flerfamiljshusbebyggelsen.   

 

Förslaget baseras på ett antal principer som är viktiga att beakta i den 

efterföljande detaljplaneringen. Det är också viktigt att poängtera att 

förslaget så som det presenteras i planprogrammet bara är en av flertalet 

möjliga tolkningar av dessa principer. Balansen mellan villor och 

flerfamiljshus är viktig för att uppnå en ändamålsenlig täthet. Själva 

förslaget, så som det är illustrerat, utgörs i huvudsak av cirka 70 villor, 12 

radhus och 3 flerfamiljshus, vilket motsvarar ungefär 570 bostäder. 

Storleken på villatomterna varierar i storlek mellan cirka 1400 m2 – 2000 

m2 medan centrumkvarteret med flerfamiljshus utgör cirka 13500 m2. 

Flerfamiljshusen skapar på så vis ett centrum och en mötespunkt med en mer 

torgliknande yta som kan utgöra mötesplats i området. Höjden på 

bebyggelsen varierar med landskapet men flerfamiljshusen utgör de högsta 

byggnaderna med sina 5-6 våningar. Eftersom planprogrammet baseras på 

utvecklingsprinciper kan principerna tolkas på flertalet olika sätt. Det 

innebär att det kan bli väsentligt fler eller väsentligt färre bostäder beroende 

på vilken karaktär kommunen önskar möjliggöra i området.  

 

I enlighet med utvecklingsprinciperna är det viktigt att kvartersstrukturen är 

flexibel och kan möjliggöra för en variation av verksamheter vid sidan av 

bostadsbyggelsen. I dagsläget finns inget behov av ytterligare förskolor på 
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Aspan men det kan bli aktuellt i framtiden beroende på hur tätt området 

exploateras.   

 

Barnrättsbedömning  

Framtagande av ett planprogram har möjligtvis indirekt påverkan på barn 

genom formuleringen av förslag på utvecklingsprinciper för hur området 

Norra Aspan. Ambitionen är att utveckla ett område som passar alla, oavsett 

vart man är i livets stadie. Det ska finnas möjlighet för bland annat finnas 

möjligheter till rekreation, bad och lek samt tillgång till goda bostäder och 

förskola.  
 

Barn har indirekt kunnat lämna synpunkter på förslaget genom samråd. Det 

har inte varit möjligt att fråga barn direkt utan föräldrar har fått agera 

representant för barnens bästa. Samhällsplanering innebär en 

sammanvägning av allmänna och enskilda intressen. Barn och ungas bästa är 

alltid en del i den sammanvägningen.  
 

Befintlig natur kan komma att tas i anspråk för bostäder. Natur kan i många 

fall vara ett bra område för lek. De naturliga oordnade ytorna har bevisad 

effekt på att stimulera barns kreativitet. Med det sagt bevaras stora mängder 

naturytor i förslaget och det finns goda möjligheter att bevara områden som 

lämpar sig för lek. 

 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-26 § 78 

Tjänsteskrivelse – Jens Löfqvist, planarkitekt 

Planprogram för Norra Aspan, daterad 2024-02-15 

Samrådsredogörelse, daterad 2024-02-07 

Landskapsbildsanalys, daterad 2021-09-30 

Förstudie broförbindelse, daterad 2021-09-24 

Dagvattenutredning, daterad 2020-06-17 

Undersökning av behovet att upprätta en strategisk miljöbedömning, daterad 

2019-09-30 

Länsstyrelsens yttrande över undersökning av betydande miljöpåverkan,  

daterad 2019-10-23 

      

Förslag till beslut 

Teknik, fritid- och kulturförvaltningen föreslår att kommunstyrelsens 

arbetsutskott beslutar om att föreslå kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att anta förslaget till planprogram för Norra Aspan.      
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Arbetsutskottets beslut 2024-02-26 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att anta förslaget till planprogram för Norra Aspan. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 55 Dnr 2024-000089 252 

Förslag till köp av mark vid Skörjesjön, Backaryd 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna 

överenskommelse om fastighetsreglering gällande del av Bråtabron 1:25 till 

kommunägda fastigheten Stora Årsjömåla 3:8.   

Ärendebeskrivning 

Samhällsföreningen i Backaryd har under drygt 80 års tid skött badplatsen 

vid Skörjesjön i Backaryd. Större delen av badplatsmarken ligger på 

privatägd mark och föreningen har med stöd av nyttjanderättsavtal med 

markägaren nyttjat området för badplats och haft rätt att bibehålla 

omklädningsrum, bryggor mm. Markägaren har sagt upp avtalet till årsskiftet 

2023/2024. Föreningen och markägaren har inte nått överenskommelse om 

varken köp av marken eller nytt avtal, vilket innebär att badplatsen kommer 

att avvecklas innan sommaren 2024.      

Bedömning 

Samhällsföreningen i Backaryd har under drygt 80 års tid skött badplatsen 

vid Skörjesjön i Backaryd. Badplatsen och den tillhörande parkeringen ligger 

på två fastigheter som ägs av två olika markägare. Det har tidigare funnits ett 

nyttjanderättsavtal mellan samhällsföreningen och markägaren för den mark 

där större delen av badplatsen ligger. Det avtalet löpte ut vid årsskiftet 

2023/2024 och markägaren avser inte att förlänga med föreningen. Det som 

nu åligger föreningen är att ta bort allt som finns på platsen som tidigare fått 

innehas med stöd av avtalet. Det gäller omklädningsrum, bryggor, utedass, 

papperskorgar, bänkar mm. 

Föreningen har länge arbetat med både löpande skötsel och utveckling av 

badplatsen. Föreningen får kommunalt bidrag för skötsel. I samverkan med 

en annan privat markägare, och med försköningsmedel från kommunen, har 

föreningen drivit projektet att anlägga en gång- och cykelstig parallellt med 

statliga Backarydsvägen/Hobyvägen för att boende i byn på ett mer 

trafiksäkert sätt ska kunna ta sig till och från badplatsen.  

 

Kommunens mark- och exploateringsenhet blev kontaktad av 

samhällsföreningen för drygt ett år sedan och vädjade då att få hjälp i frågan. 

Föreningen har under senaste åren haft flertalet dialoger med markägaren 

utan att kunna komma överens om varken förlängning av avtalet eller en 
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försäljning av marken till föreningen. Då samhällsföreningen är en ideell 

förening finns i princip inga möjligheter att låna pengar för inköp av mark. 

Prisbilden som diskuterats mellan föreningen och markägaren har helt enkelt 

varit för hög.  

 

Mark- och exploateringsenheten, samhällsföreningen och markägaren har 

haft flera träffar i syfte att försöka få till stånd en överenskommelse kring 

nyttjandet/ägandeskapet av marken vid badplatsen. Flera alternativ har 

studerats och diskuterats. Ett markbyte togs fram som ett första förslag. 

Oberoende värdering gjordes för skogsfastigheten Hasselstad 3:8 

(fullmäktigebeslut från sommaren 2023 att den ska säljas) och för del av 

marken vid Skörjesjön. Detta förslag till markbyte innebär att en 

mellanskillnad skulle behöva betalas av markägaren till badplatsmarken till 

kommunen då skogsfastigheten Hassselstad 3:8 betingar ett högre värde. 

Markägarens bud på mellanskillnad ansågs vara ett alldeles för lågt bud att 

anta för kommunen, varför det inte lämnas som ett realistiskt alternativ.  

 

Det alternativ som därefter diskuterades innebär att Ronneby kommun köper 

ca 3 hektar av fastigheten Bråtabron 1:25 för en köpeskilling om 1 mkr. 

Oberoende värdering finns även för denna yta och den uppgår till 700 tkr för 

ca 2 hektar och med nyckeltal per hektar på ca 300 tkr. Detta ger att 3 hektar 

kan värderas till 1 mkr.  

Utbredningen av ytan som föreslås köpas omfattar dels badplatsens yta med 

strand och intilliggande grässlänt, ytor för byggnader samt en yta upp i 

skogspartiet. Ytan sträcker sig norrut fram till Hejanvägen där den redan 

utbyggda trafiksäkra gång- och cykelvägen ansluter. Detta för att möjliggöra 

för samhällsföreningen att bygga ut gång- och cykelvägen i skogskanten 

ända fram till badplatsen. Se kartbilaga i Förslag till Överenskommelse om 

fastighetsreglering.  

 

Det finns en osäkerhet kring upprättat förslag om överenskommelse om 

fastighetsreglering och det är huruvida lantmäteriet kan genomföra 

förrättningen eller inte. Inget preliminärt svar av från Lantmäteriet har 

kunnat fås, utan detta prövas först vid en faktisk ansökan. Enligt förslaget till 

överenskommelse om fastighetsreglering förs marken till kommunägda Stora 

Årsjömåla 3:8 som ligger på andra sidan Hobyvägen.  

 

Konsekvenserna av att föreningen inte längre har rådighet över området 

innebär som nämnt att alla byggnader och anläggningar tas bort från 

området. Badplatsen kommer att mista den karaktär som den haft under flera 

årstid och inte längre på samma sätt kunna tjäna som samlingsplats och bad- 

och rekreationsområde. Badplatsen nyttjas inte bara av backarydsborna utan 

har ett större upptagningsområde samt spelar en viktig roll ur turism- och 

besökssynpunkt.  
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Barnrättsbedömning  

Barn är en av flera målgrupper som påverkas av beslutet. 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-26 § 83 

Tjänsteskrivelse – Sara Jonasson, mark- och exploateringschef  

Förslag till Överenskommelse om fastighetsreglering 

Barnchecklista      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen besluta 

föreslå Kommunfullmäktige besluta att godkänna överenskommelse om 

fastighetsreglering gällande del av Bråtabron 1:25 till kommunägda 

fastigheten Stora Årsjömåla 3:8.   

      

Arbetsutskottets beslut 2024-02-26 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

föreslå kommunfullmäktige besluta att godkänna överenskommelse om 

fastighetsreglering gällande del av Bråtabron 1:25 till kommunägda 

fastigheten Stora Årsjömåla 3:8.   

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 56 Dnr 2024-000030 252 

Överenskommelse om fastighetsreglering enligt 
detaljplan Kalleberga 8:269 (Förskola Kalleberga AB) 
Kalleberga 8:267 (Ronneby kommun) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna överenskommelsen om 

fastighetsreglering mellan Kalleberga 8:296 (Kalleberga Förskola AB) och 

Kalleberga 8:267 (Ronneby kommun). 

 

Ärendebeskrivning 

Fastighetsregleringen görs i syfte att fastighetsindelningen ska stämma 

överens med gällande detaljplan för berörda fastigheter, Detaljplan för 

Kalleberga 8:267 m.fl. Södermark (456), lagakraftsdatum 2023-10-06. Mark 

som enligt detaljplanen är kvartersmark för skoländamål ska ägas av 

Förskola Kalleberga AB och mark som är allmän plats, GC-väg och natur 

ska ägas av Ronneby kommun.  

      

Bedömning 

Fastighetsregleringen görs i syfte att fastighetsindelningen ska stämma 

överens med gällande detaljplan för berörda fastigheter, Detaljplan för 

Kalleberga 8:267 m.fl. Södermark (456), lagakraftsdatum 2023-10-06. Mark 

som enligt detaljplanen är kvartersmark för skoländamål ska ägas av 

Förskola Kalleberga AB och mark som är allmän plats, GC-väg och natur 

ska ägas av Ronneby kommun.  

 

Denna reglering görs nu då marken där förskolan etablerats inte var 

detaljplanelagd vid tiden för planering av byggnationen utan bebyggdes och 

avstyckades med stöd av bygglov. När detaljplanen sedan togs fram 

anpassades kvartersmark och allmän plats utifrån vad som faktiskt byggt. 

 

Ronneby kommun står som mottagare för kostnaden för fastighetsbildning 

samt ersättning till Kalleberga Förskola AB för den överförda marken. 

Ersättning för marken som förs från Kalleberga 8:269 till Kalleberga 8:267 

är 50 kr/kvm. Det vill säga samma summa som den tidigare regleringen från 

Kalleberga 8:267 till Kalleberga 8:269. Markområdet som omfattar ca 1907 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

45(106) 
2024-03-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

m2 och överförs mot en preliminär ersättning om 95 350 kr. Se 

beslutsunderlag Överenskommelse om fastighetsreglering Kalleberga 8_269. 

 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-26 § 86 

Tjänsteskrivelse – Albert Fransson, exploateringsingenjör 

Överenskommelse om fastighetsreglering Kalleberga 8_269 

      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen besluta 

att godkänna överenskommelsen om fastighetsreglering mellan Kalleberga 

8:296 (Kalleberga Förskola AB) och Kalleberga 8:267 (Ronneby kommun). 

      

Arbetsutskottets beslut 2024-02-26 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

godkänna överenskommelsen om fastighetsreglering mellan Kalleberga 

8:296 (Kalleberga Förskola AB) och Kalleberga 8:267 (Ronneby kommun). 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.        

________________ 

Beslutet skickas till: 

Albert Fransson, Exploateringsingenjör 
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§ 57 Dnr 2022-000495 333 

Åtgärd för återskapande av fria vandringsvägar i 
Bräkneån vid dammanläggning Belganet mellan. 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen återremitterar ärendet med följande motivering: 

Kommunstyrelsen ställer sig bakom åtgärdsalternativet avseende en 

uppströskling med 3 % lutning. Kommunstyrelsen önskar med återremissen 

säkerställa beredningen av ett förslag där det blir en vattenspegel med detta 

åtgärdsförslag. Bland annat behövs nuvarande betonggjutning förstärkas för 

att säkerställa att det blir rätt för detta ändamål.  

Ärendebeskrivning 

Länsstyrelsen har påbörjat ett tillsynsärende gällande dammanläggningen 

kallad ”Belganet mellan” belägen på fastigheterna Bälganet 2:79 och 

Bälganet 2:72 i Ronneby kommun. Detta då dammanläggningen bedöms 

utgöra ett definitivt vandringshinder för fauna i Bräkneån. 

 

Genom en beviljad finansiering från Havs- och vattenmyndigheten via 

Länsstyrelsen har Ronneby kommun och Belganet Handels AB med hjälp av 

Fiskevårdsteknik AB arbetat fram ett åtgärdsförslag för att återskapa fria 

vandringsvägar. 

 

Åtgärdsförslaget föreslår att avlägsna sättutskovet och betongtröskeln samt 

att placera ut natursten för att skapa en jämn upp- och nedströmssida med en 

lutning på ca 1%. På uppströmssidan kommer Detta skulle medföra att en del 

av ytan som idag består av uppdämt vatten på uppströmssidan torrläggs vid 

lägre sommarflöden. 

 

Inför ansökan om tillstånd för vattenverksamhet hölls ett 

avgränsningssamråd i enighet med 6 kap. 28 – 32 §§ MB där 

Fiskevårdsteknik på uppdrag av Ronneby kommun och Belganet Handels 

AB tog fram ett samrådsunderlag för åtgärden som skickades ut till berörda 

parter samt annonserades i lokalpressen. 

 

Samrådet är nu över och ett flertal yttranden har inkommit enligt bifogad 

samrådsredogörelse. Majoriteten av de yttranden som inkommit ställer sig 

positiva till att skapa fria vandringsvägar för fauna men negativa till det 
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specifika åtgärdsförslaget då utrivning av dammen anses ha negativ 

påverkan på platsen såväl estetiskt som kulturellt och ekologiskt. 

      

Bedömning 

Yttranden från Belganets Samhällsförening, Belganets Vägförening, 

Blekinge Fiskodling HB och Bräkneåns Vattenråd föreslår i stället en åtgärd 

i form av upptröskling en längre sträcka nedströms för att kunna behålla den 

betongtröskel som idag utgör dämningen. 

 

Fiskevårdsteknik AB har efter detta tagit fram två förslag (se beslutsunderlag 

Åtgärdsförslag) på hur denna upptröskling skulle kunna se ut med 3% 

respektive 2% lutning samt mängderna utfyllnad som skulle krävas för 

respektive förslag. Förslaget med 3% lutning bedöms vara det mest rimliga 

avseende kostnad och genomförbarhet. Förslaget skulle jämfört med det 

ursprungliga åtgärdsförslaget medföra en ökade kostnad på ca 400.000 kr. 

 

Förutsättningar för att kunna gå vidare med ett nytt upptrösklingsförslag är, 

utöver ett beslut från kommunstyrelsen, att Länsstyrelsen godkänner 

åtgärdsförslaget med 3% lutning samt beviljar ett utökat statsbidrag 

 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-26 § 87 

Tjänsteskrivelse – Albert Fransson, exploateringsingenjör 

Samrådsredogörelse Belganet Mellan 

Åtgärdsförslag  

      

Förslag till beslut 

Ställningstagande kring val av åtgärd önskas.      

Arbetsutskottets beslut 2024-02-26 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta enligt 

åtgärdsalternativet  upptröskling med 3% lutning. 
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Förslag till beslut under sammanträdet  

Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S) och Kenneth Michaelsson (C) 

yrkar på att återremittera ärendet med följande motivering: 

Kommunstyrelsen ställer sig bakom åtgärdsalternativet avseende en 

uppströskling med 3 % lutning. Kommunstyrelsen önskar med återremissen 

säkerställa beredningen av ett förslag där det blir en vattenspegel med detta 

åtgärdsförslag. Bland annat behövs nuvarande betonggjutning förstärkas för 

att säkerställa att det blir rätt för detta ändamål.         

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om ärendet ska avgöras 

idag eller återremitteras och finner att kommunstyrelsen återremittera 

ärendet.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Albert Fransson, exploateringsingenjör 
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§ 58 Dnr 2023-000605 706 

Taxor 2024 - Korrigering utifrån procentsats gällande 
förbehållsbelopp, vård- och omsorgsförvaltningen 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna den 

procentuella ökningen gällande förbehållsbelopp i författningssamlingen 

avseende taxor och avgifter för 2024. 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag vård- och omsorgsnämnden 2024-01-23 § 4: 

Förslag till ny författningssamling, taxor och avgifter för vård- och 

omsorgsnämnden 2024 var uppe för beslut 2023-11-22, Dnr 2023-000258 

706. Vid detta tillfälle var inte procentsatsen avseende förbehållsbeloppet 

kopplat till årets prisbasbelopp ändrat varav detta önskas korrigeras. 

 Avgiftshandläggarna går efter Socialstyrelsens meddelandeblad och utifrån 

denna ligger förbehållsbeloppen korrekt inlagda i avgiftssystemet. Det är 

enbart i författningssamlingen det har missats att korrigerats. Samma sak 

gäller för år 2023. Den korrekta procentsatsen är markerad med röd text i 

författningssamlingen.  

Avgifterna inom vård- och omsorgsnämnden samt förbehållsbeloppet 

justeras årligen procentuellt utifrån ändringar i prisbasbeloppet. 

 Prisbasbeloppet har från 2023 ökat från 52 500 till 57 300 för 2024. Här 

med har avgifterna procentuellt ökat med 9,1 %. Maxtaxan är det 

månadsbelopp som man betalar som mest, oavsett vad man har i pension och 

vad man har för tillgångar. Maxtaxan för år 2024 är 2574 kr/mån.  

Enligt socialtjänstlagen (SoL) får den enskildes avgifter för hemtjänst och 

dagverksamhet, tillsammans med avgifter som avses i 17 kap. 8 § första 

stycket 1 och 2 hälso- och sjukvårdslagen (2017:30), per månad uppgå till 

högst det fastställda högkostnadsskyddet enligt SoL.      

Bedömning 

Bedömningen är att korrekt procentsats i förhållande till förbehållsbeloppet 

kopplat till prisbasbelopp för år 2024 behöver korrigeras. Vidare hantering 

inför kommande ändringar kommer säkerställas genom ytterligare 

noggrannhet.  
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Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-12 § 51 

Protokollsutdrag vård- och omsorgsnämnden 2024-01-23 § 4 

Författningssamling avgifter 2024  

Meddelandeblad Socialstyrelsen  

Taxor      

Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsförvaltningen föreslår vård- och omsorgsnämnden besluta 

föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta att; 

 - Godkänna den procentuella ökningen gällande förbehållsbelopp i 

författningssamlingen avseende taxor och avgifter för 2024.  

Vård- och omsorgsnämndens beslut 2024-01-23 

Vård- och omsorgsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta att godkänna den procentuella ökningen 

gällande förbehållsbelopp i författningssamlingen avseende taxor och 

avgifter för 2024. 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att godkänna den procentuella ökningen 

gällande förbehållsbelopp i författningssamlingen avseende taxor och 

avgifter för 2024. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.        

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 59 Dnr 2024-000067 045 

Information om kommunens krediter 2023-12-31 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att tills vidare, vid behov av nyupplåning och 

omsättning, uppta lån med kapitalbindningstider så att på sikt, inte mer än 

1/2 av låneportföljen har förfall under ett enskilt år. Inriktningen ska fortsatt 

vara att låna med korta räntebindningstider men med möjlighet att välja lång 

räntebindning om detta bedöms fördelaktigt. 

Kommunstyrelsen rapporterar beslutet jämte sammanställning över 

ränteregleringstidpunkter till kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige fastställer ramarna för kommunens nyupplåning i 

samband med beslut om budget, samt yttrar sig om väsentliga investeringar i 

bolagen vilka vanligen helt eller delvis leder till behov av nyupplåning.   

Kommunstyrelsen ansvarar för kommunens finansförvaltning (Reglemente 

för kommunstyrelsen § 4). Inom ramen för fullmäktiges beslut ansvarar 

kommunstyrelsen för att genomföra den upplåning som erfordras. Vidare 

ansvarar kommunstyrelsen för placering av medel, samt i förekommande fall 

förvaltning av andra organisationers medel.  

Kommunstyrelsen har i särskild ordning vidaredelegerat finansförvaltningen 

till kommunens ekonomichef. Återrapportering av delegationsbesluten sker 

tertialvis.  

Bedömning 

Av bifogad finansiell rapportering framgår kommunens och de helägda 

bolagens krediter.  

Kommunens nettolåneskuld uppgick per 2023-12-31 till 705 (480) mkr.  

Värden inom parentes avser per 2022-12-31. 80 (92) % av kommunens 

lånestock har rörlig ränta eller bunden ränta högst tre månader. Av lånen har 

27 (23) % en förfallotidpunkt som är kortare än ett år.  

Riksbankens styrränta ligger från 29 nov 2023 på 4,00 % (2,50 % 2022-12-

31). Riksbanken lämnade styrräntan oförändrad i februari 2024 men utesluter 

inte att en sänkning kan ske under första halvåret 2024. Det finns dock 

osäkerhet i hur inflationen kommer att utvecklas och Riksbanken är därför 

försiktiga med att utlova sänkningar. 
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Med utgångspunkt från aktuell lånestock om 750 mkr exklusive 

koncernkonto, motsvarar 1 % förändring av räntan 7,5 mkr i ändrad kostnad 

på helår. 

 

Kommunstyrelsen ska minst en gång per tertial ta ställning till vilken 

riskexponering som ska gälla för kommunens lånestock 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet.  

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-26 § 74 

Tjänsteskrivelse – Johan Sjögren, ekonomichef 

Finansrapport 2023-12-31 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar besluta att tills vidare, vid behov av nyupplåning 

och omsättning, uppta lån med kapitalbindningstider så att på sikt, inte mer 

än 1/2 av låneportföljen har förfall under ett enskilt år. Inriktningen ska 

fortsatt vara att låna med korta räntebindningstider men med möjlighet att 

välja lång räntebindning om detta bedöms fördelaktigt. 

Kommunstyrelsen rapporterar beslutet jämte sammanställning över 

ränteregleringstidpunkter till kommunfullmäktige.  

 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-26 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att tills 

vidare, vid behov av nyupplåning och omsättning, uppta lån med 

kapitalbindningstider så att på sikt, inte mer än 1/2 av låneportföljen har 

förfall under ett enskilt år. Inriktningen ska fortsatt vara att låna med korta 

räntebindningstider men med möjlighet att välja lång räntebindning om detta 

bedöms fördelaktigt. 

Kommunstyrelsen rapporterar beslutet jämte sammanställning över 

ränteregleringstidpunkter till kommunfullmäktige. 
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 60 Dnr 2024-000102 040 

Ägartillskott till AB Ronneby Helsobrunn 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

- lämna ett villkorat aktieägartillskott om 15 000 000 kronor till AB 

Ronneby Helsobrunn, moderbolaget i den kommunala 

bolagskoncernen. Ägartillskottet avser år 2023 och är beaktat i 

Ronneby kommuns sammanställda årsredovisning för 2023.  

- bifogat avtal om villkorat aktieägartillskott godkänns och ska ingås 

mellan parterna 

- ägartillskottet finansieras genom kommunens resultat, dvs sänker 

kommunens resultat för år 2023 med 15 000 000 kronor. 

Ärendebeskrivning 

Moderbolaget AB Ronneby Helsobrunn har till föremål att äga och förvalta 

aktier i helägda aktiebolag. Förvärven av aktierna i dotterbolagen har 

finansierats med externa lån. Upplåningskostnaderna har ökat med stigande 

låneräntor. De ränteavdragsbegränsningsregler som infördes för några år 

sedan medför att bolaget inte kan göra skattemässigt fullt avdrag för 

räntekostnaderna, vilket medför en ökad kostnad för bolaget. 

 

För att ge bolaget förutsättningar att långsiktigt kunna bedriva den av 

kommunfullmäktige beslutade verksamheten behöver kommunen som ägare 

tillskjuta medel för att på sikt kunna lösa delar av eller hela låneskulden och 

därigenom minska den negativa resultatpåverkan som låneskulden medför.  

Bedömning 

Problemet med icke avdragsgilla räntekostnader har blivit tydligt i och med 

de högre räntenivåerna som varit under många år. På sikt bedöms det 

növändigt med ägartillskott för att hantera den långsiktiga refinansieringen 

av köpet av aktierna i dotterbolagen.  

 

Moderbolagets styrelse diskuterade frågan om ränteproblematiken och 

effekter på det egna kapitalet på sitt möte 2024-02-12. Styrelsen var enig i 
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sin uppfattning om att ett ägartillskott från kommunen till moderbolaget i 

2023 års bokslut är önskvärt.  

 

En avstämning har gjorts med moderbolagets revisor och kommunens 

sakkunniga revisor om möjligheten att göra ett villkorat aktieägartillskott i 

2023 års bokslut. Ingen har något att invända mot det.  

 

En rådgivning har också gjorts med skattekonsult för att få en bedömning av 

att eventuella skattekonsekvenser för bolaget av ett aktieägartillskott. 

Bedömningen är att det är en övervägande sannolikhet för att 

aktieägartillskottet är skattefritt för AB Ronneby Helsobrunn med 

hänvisning till att verksamheten bedrivs affärsmässigt och att tillskotten 

avser refinansiering av köp av aktier i dotterbolagen.  

Det finns dock en risk att Skatteverket kan klassificera ägartillskottet som ett 

skattepliktigt driftsbidrag då praxis saknas för denna situation. Om så sker 

beskattas ägartillskottet med 20,6 %. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet. 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-26 § 74 

Tjänsteskrivelse – Johan Sjögren, ekonomichef 

Protokollsutdrag från AB Ronneby Helsobrunn 

Avtal om villkorat aktieägartillskott 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att besluta att lämna ett villkorat aktieägartillskott om 

15 000 000 kronor till AB Ronneby Helsobrunn, moderbolaget i den 

kommunala bolagskoncernen. Ägartillskottet avser år 2023 och är beaktat i 

Ronneby kommuns sammanställda årsredovisning för 2023.  

Bifogat avtal om villkorat aktieägartillskott godkänns och ska ingås mellan 

parterna. 
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Ägartillskottet finansieras genom kommunens resultat, dvs sänker 

kommunens resultat för år 2023 med 15 000 000 kronor.  

 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-26 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att  

- lämna ett villkorat aktieägartillskott om 15 000 000 kronor till AB 

Ronneby Helsobrunn, moderbolaget i den kommunala 

bolagskoncernen. Ägartillskottet avser år 2023 och är beaktat i 

Ronneby kommuns sammanställda årsredovisning för 2023.  

- bifogat avtal om villkorat aktieägartillskott godkänns och ska ingås 

mellan parterna 

- ägartillskottet finansieras genom kommunens resultat, dvs sänker 

kommunens resultat för år 2023 med 15 000 000 kronor. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 61 Dnr 2024-000053 402 

Remiss - Ds 2024:2 Avtal om försvarssamarbete med 
Amerikas förenta stater 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner kommunjuristens yttrande över remissen och 

att ge kommunjuristen i uppdrag att hantera överlämnandet av yttrandet till 

Försvarsdepartementet. 

Ärendebeskrivning 

Sverige och USA har den 5 december 2023 ingått ett avtal om 

försvarssamarbete. För att Sverige ska leva upp till sina åtaganden enligt 

avtalet föreslås ändringar i ett trettiotal lagar och införande av en helt ny lag. 

Ronneby kommun har som remissinstans fått möjlighet att yttra sig över de 

föreslagna ändringarna. Sådana normala yttranden till andra myndigheter 

som inte är förelägganden ska godkännas av kommunstyrelsen. Därmed 

lämnas ett förslag på yttrande över remissen.  

Bedömning 

Amerikanska styrkor, dess anhöriga och dess leverantörer är närvarande i 

många länder som de har försvarssamarbete med, särskilt inom ramen för 

NATO. En struktur kring regelverk finns för sådant samarbete och i princip 

samma regler föreslås reglera amerikansk militär närvaro även i Sverige. 

Grundtanken är att de amerikanska styrkorna inte är en del av det svenska 

samhället och att den utländska personalens vistelse i så stor utsträckning 

som möjligt varken ska generera vinster eller kostnader för den mottagande 

staten. 

Som exempel så behöver sådan personal inte folkbokföras i landet, är i 

princip undantagen från att betala svensk skatt, de får föra in militära fordon 

och andra material som de behöver utan at behöva följa svenska lagar, det är 

amerikanska regler för sådant som istället är standard.  

Påverkan på Ronnebys kommun av dessa lagändringar bedöms av 

kommunen som låg. De myndigheter som berörs i högst utsträckning av 

ändringarna är rimligtvis Skatteverket, Försvarsmakten, Polismyndigheten, 

Tullverket, Utrikesdepartementet och Transportstyrelsen. 

Man kan tänka den amerikanska närvaron och dess baser som små 

ambassader där de sköter sig själva. Det ska dock noteras att amerikansk 
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personal inte kommer ha diplomatisk immunitet även om de i första hand ska 

uppehålla den egna interna disciplinen. 

 

Ronnebys kommun har en flygflottilj som är av intresse för samarbetet och 

kan antas bli ett område som amerikansk personal har en högre grad av 

aktivitet i. Fortifikationsverket eller Försvarsmakten kan komma att söka 

bygglov åt de amerikanska styrkorna, för att tillgodose deras behov. I 

samband med det så kan kommunen behöva se till så att anläggningar som 

används av amerikanska styrkor ska ha tillgång till el, vatten och andra 

allmännyttiga tjänster i enlighet med dess skyldighet enligt lag. Kommunen 

ska i sådana situationer inte behandla de amerikanska styrkorna sämre än 

vad man hade behandlat en annan aktör. 

Kommunjuristen ser inget anmärkningsvärt i de föreslagna ändringarna av 

lagar och i avtalet om försvarssamarbete som ingåtts mellan Sverige och 

USA.  

Kommunens yttrande över remissen, om kommunen önskar göra ett sådant, 

måste vara Försvarsdepartementet till handa senast den 25 mars. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet. 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-26 § 79 

Tjänsteskrivelse Markus Grill, kommunjurist 

Nr 20 – Förslag på yttrande över remissen. 

Nr 30 – Remissen 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås godkänna kommunjuristens 

yttrande över remissen och att ge kommunjuristen i uppdrag att hantera 

överlämnandet av yttrandet till Försvarsdepartementet.  
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Markus Grill, kommunjurist 
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§ 62 Dnr 2024-000105 101 

Förslag klardatum för uppdrag beslutade i budget 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar förslaget om klardatum för uppdrag beslutade i 

budget 2024. 

Ärendebeskrivning 

I budgetplanen för 2024 anges de uppdrag som är beslutade för 2024. In den 

står att Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen i uppdrag att ge 

Kommundirektören följande uppdrag för 2024. Kommundirektören utser 

ansvariga personer för åtgärd och uppföljning. Klardatum för respektive 

uppdrag anges i varje uppdrag. Uppdragen ska hanteras i av uppdragen 

berörda nämnder. 

Status på nedan angivna uppdrag ska redovisas till kommunfullmäktige i 

samband med tertialuppföljningar och årsbokslut.      

Bedömning 

Det finns en upplevd otydlighet i beskrivningen för när uppdragen ska vara 

klara och när uppföljning ska ske. Frågan ställdes till Kommunstyrelsens 

ordförande hur detta skulle tolkas. Han menar att det är riktvärden och gav 

undertecknad i uppdrag att ställa frågan till utsedda ansvariga för uppdragen 

när det är rimligt att ha dem klara och att inkomma med ett förslag på datum. 

 

För samtliga uppdrag gäller att de innan uppföljningstillfälle och klardatum 

ska ha passerat respektive nämnd eller bolagsstyrelse innan redovisning till 

KS/KF. 

 

Två av uppdragen berör samtliga nämnder och bolagsstyrelser och ett 

samtliga nämnder. Här föreslås att de följs upp med status T1, T2 och 

avslutas vid bokslut.  

 

- Fokusområdet för kommunen och dess bolag benämnt 

Trygghetsfokus ska fortsätta. Detta ska sätta fokus på alla 

verksamheters arbete med brottsförebyggande och trygghetsskapande 

åtgärder.  

- Uppdra åt samtliga förvaltningar och bolag att utbilda berörd 

personal i brottsförebyggande arbete.  
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- När nämnder söker riktade statsbidrag samt projektmedel skall beslut 

inhämtas av KSAU. 
 

När det gäller resterande uppdrag beslutade i budgetplanen 2024 finns ett 

förslag framtaget med klardatum för var och ett uppdrag beskrivet i 

beslutsunderlaget. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet/beslutet. 

 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-26 § 80 

Tjänsteskrivelse – Lotta Bolwede, verksamhetsutvecklare 

Förslag klardatum uppdrag beslutade i budget 2024. 

      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslås besluta att föreslå Kommunstyrelsen 

att besluta 

- Att anta förslaget om klardatum för uppdrag beslutade i budget 2024 

      

Arbetsutskottets beslut 2024-02-26 § 80 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta att 

anta förslaget om klardatum för uppdrag beslutade i budget 2024. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Lotta Bolwede, verksamhetsutvecklare 
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§ 63 Dnr 2024-000107 101 

Återrapporterings- och statusrapport uppdrag 
beslutade i budget 2023 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen tar informationen avseende återrapporterings- och 

statusrapport uppdrag beslutade i budget 2023 till protokollet. 

 

Ärendebeskrivning 

I budgetplanen för 2023 anges de uppdrag som är beslutade för 2023. In den 

står att Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen i uppdrag att ge 

Kommundirektören följande uppdrag för 2023. Kommundirektören utser 

ansvariga personer för åtgärd och uppföljning. Klardatum för respektive 

uppdrag anges i varje uppdrag. Uppdragen ska hanteras i av uppdragen 

berörda nämnder. Status på nedan angivna uppdrag ska redovisas till 

kommunfullmäktige i samband med tertialuppföljningar och årsbokslut.  

Bedömning 

I beslutsunderlaget ges en kort och samlad återrapportering med status av 

uppdragen efter årets slut. Uppgifterna är hämta ur planerings och 

uppföljningsverktyget Stratsys. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet/beslutet  

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-26 § 81 

Tjänsteskrivelse- Lotta Bolwede, verksamhetsutvecklare 

Rapport-Uppföljning uppdrag beslutade i budget under 2023 
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

Kommunstyrelsen att besluta 

att ta informationen avseende återrapporterings- och statusrapport uppdrag 

beslutade i budget 2023 till protokollet 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-26 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att ta 

informationen avseende återrapporterings- och statusrapport uppdrag 

beslutade i budget 2023 till protokollet. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Lotta Bolwede, verksamhetsutvecklare 
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§ 64 Dnr 2024-000037 106 

Projekt ICLD Demokratisk Resiliens Ukraina 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner att Ronneby kommun deltar i projektet. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-02-06 att godkänna avsiktsförklaring för 

deltagande i ICLD:s nätverk (Internationellt Centrum för Lokal Demokrati) 

"Nätverk för Demokratisk Resiliens". Nätverket är av betydelse för Ronneby 

kommuns utveckling av vänortssamarbetet med Ternopil och det ger en unik 

möjlighet att bidra till och dra nytta av internationellt kunskapsutbyte för att 

stärka och värna demokratiutveckling.  

Nu finns en projektansökan gjord med syfte att stärka VA-frågorna. 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

godkänna att Ronneby kommun deltar i projektet. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Carl-Martin Lanér, kommundirektör 
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§ 65 Dnr 2024-000056 001 

Informationshanteringsplan för kommunstyrelsen 
revidering av delen Personal 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar reviderad informationshanteringsplan, delen 

personal. 

Ärendebeskrivning 

2021 antog kommunstyrelsen en samlad informationshanteringsplan för 

kommunstyrelsens verksamheter.  

Personalenheten har påtalat behovet av att revidera 

informationshanteringsplanen i den del som rör information inom 

personalområdet. Behovet har uppstått i och med att personalakterna och 

informationen i dessa scannas för att bli digitala.  

Bedömning 

Informationshanteringsplan är ett register över alla allmänna handlingar som 

förekommer i verksamheten så väl analoga och digitala. Nyttan med planen 

är att medarbetarna lätt ska kunna hitta ”sina” handlingar och hur de ska 

hanteras. Planen beskriver var handlingar förekommer och styr hur 

myndighetens allmänna handlingar hanteras. För att informationshanteringen 

och arkivvården ska fungera så smidigt som möjligt är det viktigt att ha en 

aktuell och ändamålsenlig informationshanteringsplan. 

Den mall som används för informationshanteringsplanen är framtagen av 

Sydarkivera. 

 

Planen är en excelfil med ett antal kolumner som rör dels vilka handlingar 

som existerar inom verksamheterna och hur dessa ska hanteras. 

Kommunstyrelsen har att ta ställning till kolumn E och G. I kolumn E 

beskrivs den aktuella informationen och i G beskrivs huruvida informationen 

ska bevaras eller gallras. Övriga kolumner berör enbart 

hanteringsanvisningarna och dessa hanteras av respektive enhet.  

 

Behovet av att ha en bra och aktuell informationshanteringsplan har blivit 

tydligt i och med det arbete som satts igång på Personalenheten med att 

bygga upp ett digitalt verksamhetsnära arkiv, e-arkiv. Enheten har därför 
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bedömt att för att komma vidare behövs en revidering av den del i 

informationshanteringsplanen som rör personalfrågor. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens personalutskott 2024-02-05 § 13 

Tjänsteskrivelse – Anna-Karin Sonesson kanslichef 

Reviderad informationshanteringsplan för personaldelen 

Informationshanteringsplan nu gällande (personaldelen) 

   

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens personalutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen besluta att anta reviderad informationshanteringsplan, 

delen personal. 

    

Personalutskottets beslut 2024-02-05 

Personalutskottet beslutar att föreslå kommunstyrelsen besluta att anta 

reviderad informationshanteringsplan, delen personal. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Personalenheten  

Kanslienheten  
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§ 66 Dnr 2023-000571 040 

Äskande av medel till inköp av språktester 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå äskandet.  

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-11-23 § 186: 

Ordföranden Lars-Olof Wretling (L) föreslår, som ett nämndsinitiativ, med 

anledning av det av Kommunfullmäktige tagna beslutet 2022-04-28 om att 

använda digitala språktest vid brådskande rekrytering, tas upp i 

Utbildningsnämnden för beslut. 

      

Utbildningsnämnden beslut 2023-11-23 

Utbildningsnämnden föreslår Kommunstyrelsen att tilldela medel till inköp 

av språktester samt att inköpet genomförs tillsammans med Vård- och 

Omsorgsnämnden. 

 

Arbetsutskottets beslut 2023-12-11 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att avslå äskandet. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 67 Dnr 2024-000078 049 

Ansökan om bidrag till konferens för Rotary distrikt 
2395 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beviljar Rotary ett bidrag på 150 kr per deltagare med ett 

maxtak på 37.500 kr totalt som medfinansiering för genomförande av 

konferensen. Finansiering sker via kommunstyrelsen anslag för oförutsedda 

kostnader. 

Bidraget betalas ut förbehåll om att kommunen bereds plats för en 

representant som får ge en presentation av kommunens arbete. 

Ärendebeskrivning 

Rotary ansöker om 60 000 kr i bidrag för genomförande av 

distriktskonferens som kommer att genomföras 18-20 oktober 2024 på 

Ronneby Brunn och beräknas samla ca. 2002-250 deltagare från hela södra 

Sverige samt inbjudna gäster såväl nationellt som internationellt kopplat till 

Rotarys organisation och verksamhet. 

Ur ansökan: 

”Syftet med konferensen är att samla representanter från hela distriktet och 

informera om verksamheten under innevarande verksamhetsår, samla in 

pengar till välgörande ändamål som till exempel utrota polio, stödja offren i 

kriget i Ukraina, ge barn och ungdomar möjlighet till utbildning, rent vatten, 

hälsosamt liv med mera. Rotary är en välgörenhetsorganisation som varje år 

skänker stora summor till olika projekt över världen för att stärka freden och 

förbättra människors levnadsvillkor. Konferensen är det enda tillfället under 

året då alla medlemmar i distriktet kan samlas vid ett tillfälle för information 

och inspiration.” 

 

2024 har ett nytt större distrikt bildats, 2395, och detta kommer att bli första 

distriktskonferensen för det nya distriktet. 

Enligt ansökan ska bidraget nyttjas ”främst till ersättning för de 

lokala/regionala utövare/organisationer som kommer till konferensen och 

bidrar med sina erfarenheter, kunskaper och produkter i syfte att belysa 

ungdomens genomslagskraft och stimulera till utveckling och fredsskapande 

aktiviteter.”  
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Deras förhoppning är att detta kommer också att ge deltagarna en positiv bild 

av Ronneby kommun och Blekinge som en plats där innovation och 

framtidstro är dominerande.  

Bedömning 

Ronneby kommun har vid några tillfällen gått in och medfinansierat t. ex. en 

middag i samband med konferenser. Senast 2022 beviljade kommunstyrelsen 

ett bidrag om 150 kr per deltagare med ett maxtak på 30 000 kr totalt som 

medfinansiering för genomförande av en Rotary distriktskonferens i 

Ronneby. Antalet deltagare beräknades då till 150-200. Motsvarande bidrag 

skulle för kommande konferens innebära ett maxtak på 37 500 kr. 

Det är bara två år sedan förra bidraget beviljades. Denna gång är dock 

distriktet större och representanter från andra delar av södra Sverige kommer 

att tillkomma jämfört med 2022. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-26 § 89 

Tjänsteskrivelse Anna-Karin Sonesson kanslichef 

Ansökan till Ronneby kommun, Rotary distrikt 2395 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att förslå kommunstyrelsen 

att bevilja Rotary ett bidrag på 150 kr per deltagare med ett maxtak på 

37.500 kr totalt som medfinansiering för genomförande av konferensen. 

Finansiering sker via kommunstyrelsen anslag för oförutsedda kostnader.  

 

Arbesutskottets beslut 2024-02-26 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår att kommunstyrelsen beslutar att 

bevilja Rotary ett bidrag på 150 kr per deltagare med ett maxtak på 37.500 kr 

totalt som medfinansiering för genomförande av konferensen. Finansiering 

sker via kommunstyrelsen anslag för oförutsedda kostnader. 
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Förslag till beslut under sammanträdet  

Ola Robertsson (S) föreslår att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottet 

förslag med tillägget att bidraget betalas ut med ett förbehåll om att 

kommunen bereds plats för en representant som får ge en presentation av 

kommunens arbete.        

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag med Ola Robertssons (S) tillägg och finner 

att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Rotary 

Anna-Karin Sonesson, kanslichef  

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

71(106) 
2024-03-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 68 Dnr 2024-000131 022 

Inrättande av tjänst som etableringschef samt 
finansiering 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att: 

- Inrätta tjänsten etableringschef 

- kostnaden, 650 tkr, tas från kommunstyrelsens konto för oförutsedda 

kostnader 

- hänskjuta kostnaden för 2025 till budgetberedningen 

Ärendebeskrivning 

Kommundirektör Carl-Martin Lanér informerar om bakgrund till förslaget. 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-26 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att  

- inrätta tjänsten etableringschef 

- kostnaden, 650 tkr, tas från kommunstyrelsens konto för oförutsedda 

kostnader 

- hänskjuta kostnaden för 2025 till budgetberedningen 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Carl-Martin Lanér, kommundirektör  

Torbjörn Lind, näringslivschef  
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§ 69 Dnr 2023-000129 192 

Besvarande av motion från Mia Persson (MP) inför 
tillgång till kostnadsfria mensskydd på skoltoaletterna 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

- bifalla motionen 

- kostnader som uppstår hanteras inom utbildningsnämndens 

budgetram. 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-12-19 § 196: 

Inför ställningstagande och beslut om införandet av kostnadsfria mensskydd 

på skoltoaletterna återremitterar Kommunstyrelsens arbetsutskott ärendet till 

Utbildningsnämnden (KS Dnr 2023-000129 192) för en kostnadsberäkning.      

Bedömning 

Kostnadsberäkning är gjord avseende 34 automater för mensskydd fördelade 

på Ronneby kommuns skolenheter förutom Espedalsskolan samt 

Fredriksbergsskolan som blir F-3 skolor från hösten 2024. I det beräknade 

priset ingår automater samt mensskydd som skickas till varje skolenhet ca. 

2ggr./år. Städleverantörer uppger att de kommer fylla på automaterna utan 

extra kostnad. Den beräknade årliga kostnaden blir då ca. 100 000/år.  

 

Kostnadsberäkningen är gjord med hjälp av underlag från Herbox, som 

levererar kostnadsfria mensskydd på Ronnebys offentliga toaletter. 

      

Förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår Utbildningsnämnden att föreslå 

Kommunfullmäktige att bifalla motionen med komplettering under 

förutsättning att utbildningsnämnden får täckning för kostnader som uppstår 

om Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att ansvara för hanteringen. 
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Utbildningsnämndens beslut 2023-12-19 

Utbildningsnämnden beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att bifalla 

motionen med komplettering under förutsättning att utbildningsnämnden får 

täckning för kostnader som uppstår; om Utbildningsförvaltningen får i 

uppdrag att ansvara för hanteringen. 

Samt 

Att en kompletterande text bifogas svaret till kommunfullmäktige och 

tillställs nämndsledamöterna med ett förtydligande av vad som ingår i den 

beräknade kostnaden. 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förelår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta att 

- bifalla motionen 

- kostnader som uppstår hanteras inom utbildningsnämndens 

budgetram. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 70 Dnr 2023-000448 192 

Besvarande av motion från Roger Gardell (L) - avbryt 
omedelbart upphandlingen angående Karöline 1 och 
satsa på protonbåten vid Karön 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionens förslag 

om att avbryta upphandlingen samt att motionen är besvarad i den del som 

avser elmotorer och väderskydd. 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-12-19 § 316: 

Roger Gardell (L) lämnar följande motion om att avbryta upphandlingen 

avseende Karöline 1: Den gamla Karöline har varit en fantastisk pärla i vår 

skärgård och många turister och invånare i Ronneby har kunnat njuta av 

färden från Ekenäs till Karön. Den har varit i drift i många år och nu har den 

enligt Liberalerna gjort sitt. Den är inte heller anpassad för personer med 

funktionshinder och underhållskostnaderna är stora. Den saknar även 

miljövänlig framdrift. Det finns ett uppdrag där man ska begära in anbud för 

att se vad en renovering av båten skulle kunna kosta och det ska i de 

anbuden garanteras att båten håller i tio år. Och den budget som är satt är 1.5 

miljoner som förmodligen är i underkant för att göra båten sjösäker igen.  

Under året har båten inte varit i drift utan legat på varv i väntan på att anbud 

ska inkomma vilket kan ha påverkat båtens skick då inget underhåll har 

genomförts. Karöline 2 (pontonbåten) har trafikerat Karösundet på ett 

kontinuerligt, mycket bra och uppskattat sätt. Den körs idag på 

fossilbränslemotorer vilket inte är så miljövänligt. Detta kan ändras genom 

att motorerna byts ut till elmotorer vilket gör båten miljövänlig och billigare. 

Vidare bör det byggas ett tak på över båten vilket gör att den även blir 

väderskyddad. Detta innebär att det kommer monteras laddstolpar på Ekenäs 

vilket även är positivt för besökare som är i behov av detta.  

Fördelar med Pontonbåten:  

 Låga underhållskostnader  

 Lättillgängliga för alla att gå ombord och av på  

 Driftsäker med två elmotorer  

 Klimat och miljövänlig med två elmotorer  
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 Aluminiumbåt vilket medför låga underhållskostnader.  

Detta innebär att det inte behövs någon reservbåt.  

Vi yrkar på att:  

- Den upphandling som är beslutad för Karöline 1 avbryts omedelbart och att 

Karöline 1 avvecklas.  

Beslut tas att utrusta pontonbåten med elmotorer och väderskydd      

Bedömning 

Teknik-, Fritid- och Kulturförvaltningen lämnar följande remissvar: 

 Gällande Karöline 2, dvs pontonbåten, stämmer motionsställaren fördelar 

med den båten. Det är låga underhållskostnader och den är 

tillgänglighetsanpassad. Under sommaren 2023 byttes de gamla motorerna ut 

till nya (medel från nämndens generella investeringsmedel), dock ej 

elmotorer. 2023 har också nytt väderskydd inklusive ny ställning köpts in. 

Beslutsförslaget om väderskydd är alltså en ickefråga eftersom det redan är 

inköpt. Elmotorer bör ses över som ett alternativ och utredas inför nästa byte 

av motorer för pontonbåten.  

Fastighetsenheten är ägare till Karöline 1 och har uppdraget att upphandla 

renovering av båten. Upphandlingen är under förberedande men inte lämnad 

för anbudsräkning. Det finns medel tillförda enheten för att kunna 

genomföra renovering av båten. Det är önskvärt för Teknik-, fritid- och 

Kulturförvaltningen att få tydlighet i om upphandling för renovering av 

Karöline 1 ska ske eller inte. Sådan tydlighet kan ges genom 

beslutshanteringen av motionen i Kommunfullmäktige.      

Förslag till beslut 

Teknik-, Fritid- och Kulturnämnden beslutar att skicka ovanstående 

remissvar vidare till Kommunfullmäktige.      

 

Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2023-12-19 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att skicka ovanstående remissvar 

vidare till Kommunfullmäktige med ändringen att följande text i 

bedömningen stryks: ”Det är önskvärt för Teknik-, fritid- och 

Kulturförvaltningen att få tydlighet i om upphandling för renovering av 

Karöline 1 ska ske eller inte. Sådan tydlighet kan ges genom 

beslutshanteringen av motionen i Kommunfullmäktige.” 
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Arbetsutskottets beslut 2024-02-12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att bifalla motionens förslag om att avbryta 

upphandlingen samt att motionen är besvarad i den del som avser elmotorer 

och väderskydd. 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ola Robertsson (S), med medhåll från Anna Ekberg (KD), föreslår att 

motionen avslås och upphandlingen fullföljs för att få klarhet i kostnaden 

innan beslut tas om fortsatt hantering samt att delen om elmotorer och 

väderskydd i motionen är besvarad. 

 

Roger Gardell (L) föreslår kommunstyrelsen att bifalla arbetsutskottets 

förslag.       

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger två förslag 

till beslut och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja. 

De som önskar bifalla Ola Robertsson (S) m.fl. förslag röstar nej.     
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Omröstningsresultat 

Vid omröstningen, i enlighet med nedan, avges åtta ja-röster och sex nej-

röster varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifaller Ola 

Robertssons (S) förslag som motförslag till arbetsutskottets. 

Namn Ja Nej Avstår 

Roger Fredriksson (M) X   

Sara blixt (M) X   

Nicolas Westrup (SD) X   

Bengt Sven Åke Johansson (SD) X   

Tony Holgersson (SD) X   

Eva Kilström Widstrand (SD) X   

Roger Gardell (L) X   

Anna Ekberg (KD)  X  

Ola Robertsson (S)  X  

Tommy Andersson (S)  X  

Malin Månsson (S)  X  

Mikael Mårtensson (S)  X  

Catharina Christensson (S)  X  

Kenneth Michaelsson (C) X   

Peter Bowin (V)  X  

Totalt  8 6  

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 71 Dnr 2023-000097 192 

Besvarande av motion från Catrin Stellte-Fridh (S) om 
sänkt hastighet vid Blekinge Naturbruksgymnasium 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ge teknik-, fritid- och 

kulturförvaltningen i uppdrag att lämna in ett förslag om hastighetssänkning 

till 50 km/h på del av väg 620 förbi Blekinge naturbruksgymnasium, enligt 

karta från teknik-, fritid- och kulturnämndens, till länsstyrelsen och med 

detta anse motionen vara besvarad. 

Ärendebeskrivning 

Catrin Stellte-Fridh (S) föreslår i en motion att hastigheten på del av väg 620 

(Gamla Riksvägen) förbi Blekinge Naturbruksgymnasium sänks till 30 km/h 

av säkerhetsskäl. Det rör sig många elever i området, några till häst och 

några med hund. Förslagsställaren hänvisar till att det är 30 km/h utanför 

övriga skolor och förskolor i kommunen.  

Bedömning 

Motionen har varit på remiss till utbildningsnämnden och teknik-fritid- och 

kulturnämnden. 

Utbildningsnämnden yttrar följande: ”Vi ser detta som en viktig fråga då 

många ungdomar rör sig över denna väg. Det gäller framför allt våra 

ungdomar som går, cyklar, rider och kör med häst och vagn men det gäller 

även våra ungdomar som är nybörjare på att köra maskin med redskap.” 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden skriver följande: 

”Väg 620 är en statlig väg, vägsträckan i fråga är belägen utanför tättbebyggt 

område vilket innebär att beslut om ändring av hastighetsgränsen tas av 

Länsstyrelsen.  

Vem som helst, även Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen kan lämna in 

en ansökan om sänkt hastighet till Länsstyrelsen.  

För att respekten för hastighetsbegränsningarna inte ska urholkas är det 

viktigt att man endast beslutar om sänkt hastighet där det verkligen behövs.  

Att bashastighet råder på vägen innebär inte att det alltid är lämpligt att 

framföra ett fordon i den hastigheten, vilket finns reglerat i 3 kap. 14 § 

trafikförordningen. Vägens karaktär och utformning med fastigheter intill 

vägbanan lämpar sig inte för att framföra fordon i 70 km/tim vilket är 
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bashastigheten utanför tättbebyggt område. Vägens utformning ger för 

handen att man kan förvänta sig trafik från fordon och oskyddade trafikanter 

från fastigheter utmed vägen, varför hastigheten ska anpassas efter det. 

Eftersom skolan och passagen till den är belägen vid kurvan är det dock inte 

orimligt att föreslå en sänkning av hastighetsgränsen precis där.” 

Nämnden beslutar att ”föreslå Kommunfullmäktige att ge Teknik-, fritid- 

och kulturförvaltningen i uppdrag att lämna in ett förslag om 

hastighetssänkning till 50 km/h på delen av vägen i anslutning till skolan 

enligt bifogad karta till Länsstyrelsen och med detta anse motionen 

besvarad.” 

Enligt handläggaren på teknik-, fritid- och kulturförvaltningen beror 

skillnaden i hur lång sträcka som det förslås hastighetssänkning på samt att 

sänkningen är till 50 km/h istället för motionens 30 km/h på en bedömning 

av vad som skulle kunna ge framgång vid en ansökan till länsstyrelsen. 

 

Barnrättsbedömning  

Barn berörs av beslutet och barnchecklista är genomgången. Bifogas 

tjänsteskrivelsen som underlag för beslut. 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-12 § 56 

Tjänsteskrivelse av Anna-Karin Sonesson, kanslichef 

Barnchecklista 

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-08-17 § 123 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-04-25 § 98 

Karta TFKN förslag 

Motion från Catrin Stellte-Fridh (S) 

Kartbilaga till motionen 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta att ge 

teknik-, fritid- och kulturförvaltningen i uppdrag att lämna in ett förslag om 

hastighetssänkning till 50 km/h på del av väg 620 förbi Blekinge 

naturbruksgymnasium, enligt karta från teknik-, fritid- och kulturnämndens, 

till länsstyrelsen och med detta anse motionen vara besvarad.  
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Arbetsutskottets beslut 2024-02-12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

föreslå kommunfullmäktige besluta att ge teknik-, fritid- och 

kulturförvaltningen i uppdrag att lämna in ett förslag om hastighetssänkning 

till 50 km/h på del av väg 620 förbi Blekinge naturbruksgymnasium, enligt 

karta från teknik-, fritid- och kulturnämndens, till länsstyrelsen och med 

detta anse motionen vara besvarad. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 72 Dnr 2022-000047 192 

Besvarande av motion från Judith Skörsemo (V) och 
Ally Karlsson (V) inför tillitsmodellen enligt SOU 
2018:38 i hemtjänstverksamheten 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen med 

hänvisning till att kommunen tillämpar situationsanpassad styrning i enlighet 

med beslut i kommunfullmäktige november 2023 (beslut om budget). 

Ärendebeskrivning 

Judith Skörsemo (V), Ally Karlsson (V) och Peter Bowin (V) lämnar 

följande motion: 

 

”I dag arbetar Ronneby kommuns hemtjänst efter New Public Management 

(NPM) metoden med tidsberäknade punktinsatser och detaljstyrning med 

kontrollfunktioner som stressar både mottagare av hjälpinsatsen såväl som 

utföraren. Det finns väldigt lite utrymme för flexibilitet och möjligheter för 

personalen att ge den service som är viktigast för tillfället. Målstyrning mot 

ett  fastställt mål oftast ekonomiskt, är viktigare än medborgarens behov.  

Regeringen har uppmärksammat problemen med NPM-metoden och tillsatte 

en  utredning av styrning av välfärdstjänster nom kommuner i offentlig 

sektor i  kommuner. Utredningen kom med sitt betänkande SOU 2018:38 

Styra och leda  med tillit. Flera forskare har anlitats som har konstaterat att 

personalens kunskap  och erfarenhet utnyttjats dåligt i NPM-metoden. I en 

tillitsmetod med ökade  möjligheter till flexibilitet och samarbete mellan 

olika yrkesgrupper kan  personalens erfarenhet och kunskap utnyttjats 

betydligt bättre. Arbetet fokuseras  på den hjälp behövandes behov. I de 12 

försöksverksamheter som genomfördes under utredningen visar det sig att 

när personalen får förutsättningar att ge bättre  service och använd sina 

kunskaper ökar trivseln. ökad tillit till personalens  kapacitet och ansvar 

minskar omsättningen av personal, vilket också påverkar  administrationen.  

Det är dags för Ronneby kommun att ta till sig ny kunskap och övergå till en  

metod inom hemtjänsten som är betydligt bättre ur arbetsmiljö synpunkt och  

som ger medborgarna en betydligt bättre service med mindre stress och  

otrygghet Vi föreslår att Ronneby kommunfullmäktige beslutar:  

- Att införa tillitsmodellen enligt SOU2018: 38 i hemtjänstverksamheten  

- Att införandet sker i nära samarbete med berörd person ”    
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Kommunfullmäktige beslutar att remittera motionen till kommunstyrelsen 

för  vidare hantering.        

Bedömning 

Att gå mot en mer tillitsbaserad styrning och ledning är inget som motsägs 

utan forskningen stödjer att det är den väg den offentliga sektorn måste ta.  

 

Louise Bringselius menar på att det finns 3 styrprinciper, marknad/pris,  

hierarki/auktoritet och gemenskap/tillit. Hon menar också att tilliten är mest 

central i kunskapsintensiv verksamhet och i kunskapssamhället i övrigt. 

Detta i sin tur ställer nya krav på hur vi arbetar med styrning och ledning.  

Förhållningssätt och kulturen är viktiga delar som måste tas hänsyn till och 

förändras. Det finns ett spänningsfält mellan tillit och kontroll. Genom 

medvetenhet och samtal om upplevelsen om maktobalansen mellan 

medarbetare och överordnad kan man stärka och utveckla relationer och öka 

förutsättningarna till tillit. Sammantaget finns en stor onyttjad potential inom 

välfärdssektorn. Tillit är en styrprincip som syftar till att frigöra en större del 

av denna potential.  

 

Grundidén med tillitsbaserad styrning och ledning är att stimulera samarbete 

och skapa handlingsutrymme i mötet mellan medarbetare och medborgare. 

Det är en styrprincip som innebär att man så långt som möjligt försöker 

bygga på den kunskap och erfarenhet som finns bland välfärdens 

medarbetare och brukare, samtidigt som man också värnar om rollen som 

portvakt till de offentliga välfärdssystemen.  Det är just i hanteringen av 

denna balans som många av välfärdens brukarmötande yrkesgrupper – men 

också politiken – har sin stora utmaning.  

Om tillitsmodellen ska införas i hemtjänsten i Ronneby kommun behövs en 

en utredning och förstudie genomföras av vård och omsorgsförvaltningen 

om och hur styrprincipen/modellen ska införas och se ut i.  

För att genomföra tillitsbaserad styrning krävs ett arbete som sker över tid 

och om en förändrad ledning och styrning ska tillämpas är framgångsfaktor 

att förändringsarbetet påbörjas på ledningsnivå med en tydlighet i 

kommunens styrmodell.  

Utifrån motionens önskemål om at införa tillitsmodellen är det således inte  

enkelt att enbart ändra arbetssättet inom hemtjänsten, utan det är en kulturell 

förflyttning och förändring av förhållningssätt som måste till som behöver 

börja  på ledningsnivå tillsammans med politiken.      
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslås besluta 

- Att ge kommundirektören i uppdrag att göra en förstudie 

och ta fram ett förslag på en ny styrmodell som stödjer 

styrprincipen om tillit. 

 

- Att ge vård och omsorgsnämnden i uppdrag att besluta om 

att ge förvaltningschefen i uppdrag att göra en förstudie om 

att införa tillitsmodellen inom hemtjänsten i Ronneby 

kommun är möjlig      

 

Arbetsutskottets beslut 2023-01-16 

Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motionen till vård- och 

omsorgsnämnden för yttrande.  

 

Yttrande vård och omsorgsnämnden 

Vård- och omsorgsnämnden beslutade 2023-04-19 att lämna följande 

yttrande: 

Vård- och omsorgsnämnden har gett vård- och omsorgsförvaltningen i 

uppdrag att se över och arbeta fram förslag på ny resursfördelningsmodell 

för hemtjänst.  

Beslut 2022-05-25 § 88 Dnr 2022-000089 139  

Vård- och omsorgsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att se över den 

resursfördelningsmodell som används inom hemtjänsten.  

Därefter har vård- och omsorgsnämnden tagit vidare beslut i ärendet, vilket 

innebär att en extern konsult ska upphandlas för uppdraget. Detta då en 

extern konsult bedöms bidra med en mer objektiv syn vid framtagning och 

bedömning av olika resursfördelningsmodeller.  

Beslut 2023-02-22 § 26 Dnr 2022-000184 730  

Vård- och omsorgsnämnden beslutar att ge vård- och omsorgsförvaltningen i 

uppdrag att upphandla tjänsten: ”Översyn samt framtagande av nya 

resursfördelningsmodeller för vård- och omsorgsboende respektive 

hemtjänst” med tillägget att upphandlingen genomförs under förutsättning att 

tilläggsäskande godkänns. 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-26 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att avslå motionen med hänvisning till att 
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kommunen tillämpar situationsanpassad styrning i enlighet med beslut i 

kommunfullmäktige november 2023 (beslut om budget). 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 73 Dnr 2023-000427 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG Julgransskog 
på torget 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget. 

Ärendebeskrivning 

I ett medborgarförslag föreslås en julgransskog på torget enligt följande: 

”För att skapa trivsel och engagemang är mitt förslag att en "skog" av 

julgranar skapas på torget i Ronneby i juletid, exempelvis under december. 

Varje förskoleavdelning alternativt varje förskola i kommunen får en gran att 

dekorera där barnen får bestämma eventuellt tema och skapa dekorationer att 

sätta i granen. Granarna placeras sedan tillsammans på torget med lämplig 

belysning för allmänheten att ta del av och det skapar samtidigt julstämning i 

staden. Barnen känner engagemang i att de får vara med och pynta staden 

och att det visas offentligt. Invigning av julgransskogen kan göras högtidligt 

i samband med annan julaktivitet på torget. Kanske finns det skogsägare 

eller julgransförsäljare som vill sponsra med granar eller så köper 

kommunen in dem.”  

Bedömning 

Näringslivs- och kommunikationsenheten har via näringslivsutvecklare 

Annika Sandqvist lämnat ett yttrade. 

Enheten ser utmaningar med en julgransskog på torget då den skulle bidra 

till otrygghet med mörker och skuggor, något som det arbetas hårt med att få 

bort. Förskolebarn har dock getts möjlighet att pynta de granar som brukar 

placeras utmed gågatan. 

Utöver trygghetsaspekten kan en skog av julgranar på torget innebära 

skötselsvårigheter av torgytan t.ex. vid snöfall. 

 

Barnrättsbedömning  

Barn berörs indirekt av beslutet och barnchecklista är genomgången. Bifogas 

tjänsteskrivelsen som underlag för beslut. 
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Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-12 § 57 

Tjänsteskrivelse av Anna-Karin Sonesson, kanslichef 

Medborgarförslag Julgransskog på torget 

Yttrande av Annika Sandqvist, näringslivsutvecklare 

Barnchecklista 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen att avslå medborgarförslaget.  

 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att avslå 

medborgarförslaget. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 74 Dnr 2023-000290 192 

Besvarande av motion från Ola Robertsson (S) och 
Rebecka Jirle (S) - Avskaffa delade turer 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen är besvarad.  

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag vård- och omsorgsnämnden 2023-12-20 § 206: 

Motion gällande att avskaffa delade turer har inkommit och vård- och 

omsorgsförvaltningen har fått i uppdrag att presentera alternativa modeller 

och kostnader förknippade med dessa för hur verksamheten ska bedrivas 

utan delade turer.       

Bedömning 

De delade turerna har sitt ursprung i de resursfördelningar som möjliggör hur 

scheman kan förläggas med förankring i verksamheternas behov och 

ekonomiska ramar.  

Nuläget ser ut enligt följande:  

- Hemtjänst: 13 delade turer per vecka  

- Vård- och omsorgsboende: 40 delade turer per vecka Samtliga delade turer 

är förlagda till helg.  

En arbetsgrupp har arbetat med att ta fram olika modeller. De har haft 

workshop med representanter från hela förvaltningen samt har det varit en 

enkät ute bland vårdbiträden och undersköterskor som idag går på 

schemarader.  

Det som framkommit som förslag är bland annat möjlighet till helgavtal, 

högre överkapaciteter i samtliga verksamheter och arbetstidsförläggning i 

skift (dag, kväll, natt alternativt kväll, natt). Ett alternativ är att sänka 

heltidsmåttet, med bibehållen lön. Detta skulle innebära att verksamheten 

behöver fler personer i tjänst för att lösa verksamhetens behov.  

Nuvarande arbetstidsmått:  

• 37:00 tim/vecka – dag, kväll, helg  

• 34:20 tim/vecka - natt  

• 36:20 / vecka – rotationstjänst (inkluderar natt)  
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• 40:00 tim/vecka – rak vecka utan helger/röda dagar  

Ren helgtjänstgöring finns ej som framtaget veckoarbetstidsmått i dagsläget 

inom kommunen.  

Arbetsgruppen kommer fram till att det krävs fler medarbetare för att lösa ut 

de delade turerna samt att en och samma modell inte passar alla 

verksamheter. Detta utifrån att grundförutsättningarna ser olika ut. Troligtvis 

behöver flera olika modeller fogas samman och arbetet ske utifrån ett brett 

synsätt.  

Bedömningen är att det skulle kosta mellan 20-30 Mkr för att anställa upp 

personal för att på så sätt kunna lösa ut de delade turerna i ett nuläge. Även 

vid tillskott av nämnd summa kommer det bli svårt utifrån den demografiska 

utvecklingen tillsammans med nuvarande och framtida 

rekryteringsutmaningar att helt frångå delade turer.  

Problematiken finns också i att resurserna behövs på helgen och en ökning 

för att lösa ut de delade turerna kommer att bidra till många resurspass mitt i 

veckan.  

Oavsett vilken modell som används krävs ett jobb med att nyttja resurserna 

och få ut överkapaciteten när den behövs. Att ändra arbetspass medför 

förskjuten arbetstid.  

Verksamheterna ställer sig positiva till att minska eller helt ta bort de delade 

turerna. Bedömningen är att det inom den ekonomiska ram verksamheterna 

har att förhålla sig till pågår ett ständigt arbete med att minska delade turer. 

 Det kommer däremot bli svårt att lösa ut de delade turerna inom befintlig 

ram. Dock kommer verksamheterna försöka nyttja resurser som redan 

används på ett effektivare sätt, exempelvis genom förändrade 

arbetstidsförläggningar över dygnet. Detta skulle eventuellt kunna medföra 

en möjlighet att lösa ut fler delade turer.  

Med denna bedömning anser vi motionen besvarad och att arbetet med att 

reducera eller helt frångå delade turer kommer att fortskrida.      

Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsnämnden föreslås besluta att anse motionen besvarad.      

 

Vård- och omsorgsnämndens beslut 2023-12-20 

Vård- och omsorgsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsens arbetsutskott 

föreslå kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta att anse 

motionen besvarad med tillägget att vård-och omsorgsnämnden ger 

förvaltningen i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp som arbetar fram en 

modell för att på sikt avveckla delade turer i Ronneby kommun. 
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Arbetsutskottets beslut 2024-02-12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att motionen är besvarad. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 75 Dnr 2023-000231 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG starta upp en 
familjecentral 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

ge kommunledningsförvaltningen tillsammans med utbildningsförvaltningen 

och arbete- och välfärdsförvaltningen i uppdrag att undersöka möjligheter, 

förutsättningar och kostnader för en familjecentral i Ronneby och en i 

Kallinge samt att anse medborgarförslaget besvarat. 

Ärendebeskrivning 

Ett medborgarförslag om att starta upp en familjecentral har inkommit till 

Ronneby kommun. Medborgarförslaget beskriver ett önskemål om en 

familjecentral i Ronneby där barnfamiljer kan träffas. Förslaget innefattar 

även en önskan om ett babycafé. 

Nämnden för arbete och välfärd och utbildningsnämnden har begärts yttra 

sig över medborgarförslaget.  

Bedömning 

Familjecentral är en arena för föräldraskapsstöd och en ”En väg in- 

verksamhet” där samlokalisering gör det enklare för familjer att ta del av 

flera aktörers verksamheter. Familjecentralen bygger på en samverkan och 

samordning av resurser mellan olika uppdragsgivare. Basen är mödra- och 

barnhälsovården i samverkan med öppen förskola samt en förebyggande 

socialtjänst, men ytterligare aktörer kan förekomma.  

Familjecentraler finns i många av Sveriges kommuner, enligt Myndigheten 

för familjerätt och föräldraskapsstöd (MFoF). I Blekinge finns en 

familjecentral i Karlskrona kommun som startade upp i september 2023. 

I nationell och regional styrningen finns familjecentral med som ett exempel 

på arbetssätt som förespråkas. Tidiga samordnade insatser för barn och unga 

(TSI) är en prioriterat i Ronneby kommun. Familjecentralens syfte och mål 

harmoniserar med att främja tidiga insatser för barn och unga samt med 

kommunens hållbarhetsstrategi:  

 

 Vi satsar på tidiga insatser och samarbeten för att alla barn ska få en 

god uppväxt och goda livschanser  
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 Vi erbjuder föräldraskapsstöd som stärker föräldraförmågan och 

relationen mellan förälder och barn  

 Vi hittar arbetssätt och gör insatser som mildrar effekterna av 

ekonomiska skillnader i barns uppväxter, och minskar 

konsekvenserna av social utsatthet 

 

I yttranden över förslaget framkommer följande: 

Utbildningsnämnden ställa sig positiv till att samverka med andra 

verksamheter kring en familjecentral. Utbildningsförvaltningen kan dock 

inte kan ta samordningsansvar för en familjecentral.   

Nämnden för arbete och välfärd ställer sig positiva till samverkan mellan 

olika parter till förmån för föräldraskapsstöd och en familjecentral är ett sätt 

att bedriva sådan samverkan. Arbete- och välfärdsförvaltningen ställer sig 

positiva till att fortsatt undersöka möjligheten till att starta en familjecentral i 

samverkan med bland annat Region Blekinge samt andra aktörer inom 

kommunen. 

Det bedöms angeläget för Ronneby kommun att tillsammans med Region 

Blekinge undersöka möjligheter och förutsättningar för en familjecentral i 

Ronneby kommun. Faktorer som behöver beaktas är nuvarande 

föräldraskapsstöd och behov, organisation och samordning, resursbehov och 

ekonomisk fördelning, ansvarsfördelning samt lokalisering. En 

förstudierapport bör genomföras enligt Ronneby kommuns projektmodell.  

 

Barnrättsbedömning  

Påverkar beslutet, direkt eller indirekt, barn och ungdomar? 

Frågan om en familjecentral bedöms påverka barn i stor utsträckning. Alla 

barn i åldern 0–6 år berörs då en familjecentral vänder sig till alla barn i 

denna åldersgrupp. En familjecentral har som inriktningen att skapa jämlik 

hälsa hos blivande föräldrar, föräldrar, barn och andra viktiga vuxna runt 

barnet. Familjecentralen ska bidra till att utjämna hälsoklyftor, stärka 

individens egenmakt samt att minska socioekonomisk och psykologisk stress 

i den enskilda familjen. Barn och familjer i Ronneby med stort behov av stöd 

är därav en viktig målgrupp.   

 

Har barn/ungdomar som kan komma att beröras av beslutet fått uttrycka sina 

åsikter? 
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Barn har inte fått komma till tals då det inte bedöms angeläget i detta skede. 

Vid beslut om fortsatt utredning om en familjecentral bör barn och 

vårdnadshavare göras delaktiga. 

 

Innebär beslutet att barns och ungdomars bästa har beaktats? 

En utredredning om en familjecentral i Ronneby bedöms grundläggande för 

att bedöma vad som är barns bästa i frågan. Vid en sådan utredning bör en 

mer omfattande prövning av barns bästa genomföras, en så kallad 

barnkonsekvensanalys.  

Beskriv eventuella intressekonflikter 

Finansiella och organisatoriska möjligheter kan påverka utfallet av en 

eventuell utredning av en familjecentral. Region Blekinges deltagande är en 

förutsättning för att fortsatt undersöka möjligheter och förutsättningar för en 

familjecentral i Ronneby kommun. 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-12 § 58 

Tjänsteskrivelse – Sofie Ceder folkhälsosamordnare 

Medborgarförslag från Jimmy Tofftin 

Yttrande från Nämnden för arbete och välfärd  

Yttrande från Utbildningsnämnden 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta  

 

att ge kommunledningsförvaltningen tillsammans med 

utbildningsförvaltningen och arbete- och välfärdsförvaltningen i uppdrag att 

undersöka möjligheter och förutsättningar för en familjecentral i Ronneby 

kommun samt att anse medborgarförslaget besvarat.  

 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att 

ge kommunledningsförvaltningen tillsammans med utbildningsförvaltningen 

och arbete- och välfärdsförvaltningen i uppdrag att undersöka möjligheter, 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

93(106) 
2024-03-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

förutsättningar och kostnader för en familjecentral i Ronneby och en i 

Kallinge samt att anse medborgarförslaget besvarat. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 76 Dnr 2023-000411 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG tvåfilig väg på 
Kungsgatan 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget om tvåfilig väg på Kungsgatan 

med hänvisning till Trafik- och centrumutredningsplanen från 2007. 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2024-01-30 § 13:  

Förslagsskrivaren skriver följande: Det är väldigt ofta trafikstockning utanför 

Willys. För att undvika detta föreslår jag att man inför tvåfilig trafik från 

korsningen Nygatan, Kungsgatan fram till Västra Torggatan. Skyltning i 

korsningen Nygatan, Kungsgatan som visar vilken fil som går mot Viggens 

handelsområde och vilken fil som går mot Ekenäs/Ronneby Brunn vore då 

lämplig.  

      

Bedömning 

Det finns idag avsmalningar på nämnda del av Kungsgatan i syfte att dämpa 

trafikens hastighet vilket gör att det i praktiken blir enfiligt på vissa ställen. 

Dessa hastighetsdämpande åtgärder längs med Kungsgatan grundar sig på 

2007 års Trafik- och centrumutredningsplan. Citat ur Trafik- och 

centrumutredningsplanen från 2007: ”Gatan har ett långt siktperspektiv. 

Tillsammans med de två enkelriktade körfälten (jämför med en halv 

motorväg) förleds bilisten till ett felaktigt beteende med lågt hänsynstagande 

till andra trafikanter.” Det pågår nu ett arbete med framtagande av 

stadsrumsanalys där även mobiliteten hanteras. Teknik-, fritid- och 

Kulturförvaltningen har från budget 2024 fått i uppdrag att genomföra 

kvarvarande åtgärder från den tidigare centrumutredningen (2007). Det 

arbetet kommer att startas upp under början av 2024. Då kommer även 

Kungsgatan att ses över och åtgärder kommer att utföras. 

      

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår Teknik-, fritid- och 

kulturnämnden föreslå kommunstyrelsen anse förslaget vara besvarat med 

ovanstående.      
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Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2024-01-30 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 

att anse förslaget vara besvarat med ovanstående. 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-26 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att avslå 

medborgarförslaget om tvåfilig väg på Kungsgatan med hänvisning till 

Trafik- och centrumutredningsplanen från 2007. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden 

Förslagsställaren 
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§ 77 Dnr 2023-000410 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG rondell vid 
Söderbro 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget om att bygga en rondell i 

korsningen vid Söderbro. 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2024-12-19 § 317: 

Förslagskrivaren skriver följande: För att undvika trafikstockning och 

olycksrisk i korsningen strandvägen, söderbro och Västra Strandgatan 

föreslår jag att man bygger en rondell i korsningen.       

Bedömning 

Korsningen förslagskrivaren menar kan inte vara något annat än korsningen 

vid Söderbro, Strandgatan och Västra Torgatan.  

I nuläget är både strandgatan och Västra Torggatan enkelriktade, fordon får 

endast föras i östlig riktning på strandgatan från parkeringsplatsen på 

kvarteret David. Fordon får endast föras i sydlig riktning på Västra Torgatan 

från Kungsgatan. Detta skulle innebära att i en eventuell framtida 

cirkulationsplats skulle det endast gå att köra ut från två håll vilket sannolikt 

inte hade fått den önskade effekt av ökad framkomlighet som eftersträvas. 

Riktningar av trafiken går naturligtvis att ändra, men den typen av beslut bör 

avvaktas till efter att den pågående stadsrums- och mobilitetsstrategin är 

färdig.  

En cirkulationsplats är inte heller en lösning på den köbildning som skapas 

när bommarna vid järnvägen är nere.  

Enligt STRADA (Transportstyrelsens informationssystem för olyckor och 

skador i trafiken) har det rapporterats från polis eller sjukvård två lindriga 

olyckor där motorfordon varit inblandade i närheten av korsningen under de 

senaste 10 åren.  

MEX (Mark och Exploatering) har framfört att de geotekniska 

förutsättningarna för att bygga en cirkulationsplats på den angivna platsen 

inte är optimala. 
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 MEX har även framfört att det inte finns tillräckligt med yta i korsningen för 

minsta lämpliga storlek på cirkulationsplats enligt VGU (krav för Vägar och 

Gators Utformning).  

För att få plats med cirkulationsplatsen skulle den behöva ta sydvästra hörnet 

av torget i anspråk men då finns ingen möjlighet att få till på- och avfarter på 

ett lämpligt sätt (se infogad bild). 

  

Bild, illustration, minsta möjliga cirkulationsplats placerad i korsningen 

Strandgatan/Västra Torggatan/Söderbro. Exklusive gång och cykelbana.  

 

Planenheten framhäver bland annat att Förslaget påverkar stadsbilden inom 

den traditionella rutnätsstaden som upprättades efter 1864 års stadsbrand 

vilket skulle leda till att kulturhistoriska värden går förlorade (Se 

planenhetens yttrande). 

Som förslagskrivaren skriver kan mycket riktigt cirkulationsplatser skapa en 

säkrare trafikmiljö jämfört med andra korsningstyper. Dessutom kan 

framkomligheten öka. Placeringen av en cirkulationsplats just i denna 

korsning är dock mindre lämpligt sett till platsens förutsättningar.       
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Förslag till beslut 

Teknik- fritid- och kulturförvaltningen föreslår Teknik- fritid- och 

kulturnämnden att föreslå kommunstyrelsen avslå förslaget om att bygga en 

rondell i korsningen vid Söderbro.    

Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2023-12-19  

Teknik- fritid- och kulturnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen 

avslå förslaget om att bygga en rondell i korsningen vid Söderbro. 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-26 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen avslå 

medborgarförslaget om att bygga en rondell i korsningen vid Söderbro. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden 

Förslagsställaren 
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§ 78 Dnr 2023-000437 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG bygg en 
sänktunnel mellan Ekenäs och Karön 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget om en sänktunnel mellan 

Ekenäs och Karön. 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2024-01-30 § 8: 

Förslagsställaren har skickat in följande medborgarförslag:  

”Bygg en sänktunnel mellan Ekenäs och Karön. En sänktunnel består av ett 

antal delar i betong som sammanfogas, sänks sedan ned i en grävd ränna på 

botten. Fördelen med detta förslag är att man inte är beroende av väder eller 

årstider. Handikappade med rullstol, rullator, permobil mm kan enkelt ta sig 

över till Karön utan att omlastning till båt. Man kan driva restaurang Karön 

året runt utan problem. Båtarna kör som vanligt i Karösundet utan några 

problem.  

Man har en rotationsgrind för in och utgång i tunneln vid fastlandet där man 

betalar för att komma över till Karön, vilket innebär att det blir betydligt 

billigare än att åka båt, samt att inte behöva passa båt tider, som i sin tur 

gynnar restaurang Karön.  

Slippa alla diskussioner om denna båt, som har pågått i flera år och kostat 

mycket tid och pengar, med alla dessa utredningar om vad som ska göras, 

det har skadat restaurang Karön när inte båten gå som det ska.  

Tänk om det hade fungerat som det gjorde under 90 talet, med dans och 

underhållning, fullbokat, långa öppettider och fin stämning.  

Jag vet inte hur många som har försökt att driva denna restaurang Karön de 

senaste 20 åren, det går inte att driva denna restaurang med dessa 

förutsättningar när det inte finns någon säkerhet att komma till och från 

Karön.  

Det är som att driva vilket företag som helst, du ska betala löner, hyra, el 

mm, göra inköp med råvaror för tillagning av mat. Man måste förstå att 

problemet är tiderna som båten går, hade den gått som den gjorde förr hade 

det fungerat. 
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Bygg en sänktunnel ca100 meter lång som är det kortaste avståndet mellan 

fastlandet och Karön så kommer restaurang Karön att blomstra.  

Det finaste ställe i Blekinge.  

Dom som vill åka båt, kan åka med båten Astrid som startar i Ronnebyån där 

står det vilka tider som gäller. (om det inte är högvatten). ”  

Ärendet har remitterats till teknik-, fritid- och kulturnämnden för beredning.      

Bedömning 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden har i november 2022 beslutat att utöka 

trafiken inför sommaren 2023. Ronneby kommun har via upphandling hyrt 

in båt från Blekingetrafiken och Affärsverken, vilket fungerade bra 

sommaren 2023 då både besökare och näringsidkare på ön var nöjda. Till 

sommaren 2024 planeras samma upplägg med eventuellt fler turer kvällstid. 

 Vidare vad som ska gälla i framtiden återstår att se med tanke på att det i 

nuläget diskuteras huruvida Ronneby kommun ska äga byggnader, 

anläggningar och mark på Karön/Ekenäs. Teknik-, fritid- och 

kulturförvaltningen ansvarar för utredningen, som kommer att presenteras 

inom kort. Förvaltningen bedömer därmed att ett ställningstagande gällande 

tillgänglighet och förbindelsen samt hur det ska genomföras på bästa sätt får 

presenteras när ovannämnd utredning är färdig och presenterad.  

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-26 § 92 

Protokollsutdrag teknik-, fritid och kulturnämnden 2024-01-30 § 8 

Tjänsteskrivelse – Sofie Andersson, utredare Medborgarförslag.   

Medborgarförslag     

 

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår teknik-, fritid- och 

kulturnämnden att föreslå kommunstyrelsen medborgarförslaget är besvarat 

enligt nedan.      
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Beslut teknik-, fritid- och kulturnämnden 2024-01-30 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 

att medborgarförslaget är besvarat enligt nedan. 

 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-26 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen beslut att avslå 

medborgarförslaget om en sänktunnel mellan Ekenäs och Karön. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Teknik-fritid- och kulturnämnden  
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§ 79 Dnr 2024-000003 101 

Delegationsbeslut 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar återrapporterade delegationsbeslut till protokollet.  

Ärendebeskrivning 

Följande delegationsbeslut återrapporteras: 

- Sammanställning av delegationsbeslut tagna 2023 enligt pkt 2.17, 5.5 

och 5.15 i kommunstyrelsens delegationsordning 

- Delegationsbeslut 2023-11-13 enligt 1.8 kommunstyrelsens 

delegationsordning – kommunen avstår från att lämna remissyttrande 

över Förslag till bedömning av miljötillstånd och socioekonomisk 

analys från Havs- och vattenmyndigheten  

- Delegationsbeslut 2023-11-13 enligt 1.8 kommunstyrelsens 

delegationsordning – kommunen avstår från att lämna remissyttrande 

över remiss om ändring i Havs- och vattenmyndighetens föreskrifter 

HVMFS 2012:18 

- Delegationsbeslut 2024-01-23 enligt 1.8 kommunstyrelsens 

delegationsordning – kommunen avstår från att lämna remissyttrande 

över Naturvårdsverkets skrivelse Åtgärder för att öka 

materialåtervinningen av avfall 

- Sammanställning av delegationsbeslut tagna 2023-11-21 till 2024-01-

31 gällande lantmäteriförrättningar enligt pkt 6.8 och 6.9 i 

kommunstyrelsens delegationsordning 

- Delegationsbeslut 2024-02-05 gällande ett förhandsbesked på 

fastigheten Spjälkö 1:36, taget enligt pkt 6.14 kommunstyrelsens 

delegationsordning 

- Delegationsbeslut 2024-02-05 yttrande till mark- och miljödomstolen 

gällande ändring av detaljplan för Aspanområdet, taget enligt pkt 

6.14 kommunstyrelsens delegationsordning 

- Delegationsbeslut 2024-02-06 remissyttrande till Trafikverket 

gällande avvikelse mellan gällande detaljplan och vägplan, Leråkra 

2:4, 2:5 m.fl, taget enligt pkt 6.14 kommunstyrelsens 

delegationsordning 
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- Delegationsbeslut 2024-02-06 remissyttrande till Trafikverket 

gällande avvikelse mellan gällande detaljplan och vägplan, Gärestad 

1:4 m.fl, taget enligt pkt 6.14 kommunstyrelsens delegationsordning 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

återrapporterande delegationsbeslut till protokollet.  

________________ 
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§ 80 Dnr 2023-000003 101 

Delegationsbeslut 2023 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar återrapporterande delegationsbeslut till 

protokollet. 

Ärendebeskrivning 

Följande delegationsbeslut återrapporteras: 

- Lista återrapporterade delegationsbeslut anställningsprövning 2023-

10-01 till 2023-11-30 

      

Arbetsutskottets beslut 2024-02-12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

återrapporterande delegationsbeslut till protokollet.  

 

________________ 
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§ 81 Dnr 2024-000005 101 

Delgivningsärenden 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar delgivningsärendena till protokollet. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande delgivningsärenden rapporteras 2024-02-12: 

- Meddelande 3/2024 från SKR:s styrelsese – Överenskommelse om 

omställning till en långsiktigt hållbar socialtjänst 2024  

 

- Företagsbrev vänföreningen Ternopils 

 

Protokollsutdrag 

- Utbildningsnämnden 2024-01-18 §§ 6, 8 och anslag till investeringar 

 

 

Följande delgivningsärenden rapporteras 2024-02-26: 

- Affärsverken, din elmarknadsprognos från Affärsverken 

 

- Blekinge Tingsrätt, LK Kläder har försatts i konkurs 

 

- Energikontor Syd, Ägarbrev 2024 

 

 

Protokollsutdrag 

 

Miljö- och byggnadsnämnden 2024-01-31 §§ 3, 6, 8, 9 

 

TFK 2024-01-30 § 36 

 

Arbetsutskottets beslut 2024-02-12 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

delgivningsärendena till protokollet. 
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Arbetsutskottets beslut 2024-02-26 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

delgivningsärendena till protokollet. 

________________ 

 


